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(ສພຊ) - ວັນທີ 21 ພະ
ຈິກນີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະ
ຫາຍ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິ
ຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ 
ໄດ້ຕ້ອນຮັບການຢ້ຽມຂ່ໍານັບ
ຂອງສະຫາຍ ຊູ ຮົງຊາຍ ຫົວໜ້າ
ຄະນະກໍາມາທິການວຽກງານງບົ
ປະມານ ຂອງສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນທ່ົວປະເທດຈີນ ພ້ອມດ້ວຍ
ຄະນະ ໃນໂອກາດທີ່ມາເຄື່ອນ
ໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ
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(ສພຊ) 
- ຕາມວາລະ
ການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມ
ສ ະ ໄ ໝ ສ າ
ມັນເທ່ືອທີ 8
ຂອງສະພາ
ແ ຫ່ ງ ຊ າ ດ 
(ສພຊ) ຊຸດ
ທີ IX ໃນ
ຕ ອ ນ ບ່ າ ຍ

ວັນທີ 20 ພະຈິກນີ້ ໂດຍການ
ເປັນປະທານຂອງທ່ານ ປອ. 
ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ; ທ່ານ ພົອ. ວິໄລ 
ຫຼ້າຄຳຟອງ ຮອງນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີ, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງປ້ອງ
ກັນຄວາມສະຫງບົ ໄດ້ລາຍງານ
ກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວາ
ລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້
ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ ຕາມມະ
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(ສພຊ) 
-  ທ່ານ ພົທ. 
ສຸວອນ ເລືອງ
ບຸນມີ ຮອງ
ປະທານສະ
ພ າ ແ ຫ່ ງ
ຊາດ ຕາງໜ້າ
ຄະນະປະຈຳ
ສະພາແຫ່ງ

ຊາດ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ບົດ
ລາຍງານຂອງລັດຖະບານກ່ຽວ
ກັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະ
ແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂ
ບັນຫາຢາເສບຕິດ ໂດຍມີບາງ
ຄຳເຫັນເພ່ືອໃຫ້ລັດຖະບານ
ພິຈາລະນາຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໃນຕ່ໍ
ໜ້າ (ແຜນການປ ີ2025) ດ່ັງນີ:້

ຢູ່ ສປປລາວ ລະຫວ່າງວັນທີ 
20-22 ພະຈິກ 2024.

ສະຫາຍ ປອ. ໄຊສົມ
ພອນ ພົມວິຫານ ໄດ້ສະແດງ
ຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ ພ້ອມທັງ
ຕີລາຄາສູງຕ່ໍການຢ້ຽມຢາມ ແລະ 
ເຮັດວຽກໃນຄັ້ງນີ້ ທີ່ໄດ້ນໍາເອົາ
ໄມຕີຈິດມິດຕະພາບຂອງບັນດາ
ສະຫາຍການນໍາຂັ້ນສູງພັກ, ສະ
ພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ, ລັດຖະບານ 
ແລະ ປະຊາຊົນຈີນອ້າຍນ້ອງ ມາ
ສູ່ປະຊາຊົນລາວບັນດາເຜົ່າ ທັງ
ເປັນການໃຫ້ບົດຮຽນແກ່ສະພາ
ແຫ່ງຊາດລາວ ກ່ຽວກັບວຽກ
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(ສພຊ)
- ກອງປະ
ຊຸມເປີດກວ້າງ
ຂອງຄະນະ
ປະຈໍ າການ
ຄະນະກໍາມະ
ການລະດັບ
ຊາດປັບປຸ ງ
ລັດຖະທຳມະ
ນູນ ສະບັບປີ
2015 (ຄລຊ) 

ໄດ້ຈັດຂ້ຶນໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 
25 ພະຈິກນີ້ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ 
(ສພຊ) ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ສຈ. ປອ. ກິແກ້ວ ໄຂ
ຄໍາພິທູນ ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນ
ຕີ, ຮອງປະທານ ຄລຊ ເຊິ່ງມີບັນ
ດາທ່ານຄະນະກຳມະການ ແລະ 
ອະນຸກຳມະການຕ່າງໆ ຂອງ ຄລຊ 
ເຂ້ົາຮ່ວມ; ຈຸດປະສົງແມ່ນເພື່ອ
ຮັບປະກັນໃຫ້ການປັບປຸງລັດ

vjko8+|hk 9

(ສພຊ) - ວັນທີ 22 ພະ
ຈິກນ້ີ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຫາຍ 
ຄໍາໃບ ດໍາລັດ ຮອງປະທານສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນຮັບການ
ຢ້ຽມຂໍ່ານັບຂອງສະຫາຍ ເຫີ 
ທຽນຊາຍ ຮອງປະທານຄະນະ
ປະຈໍາສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

ແຂວງຊານຊີ ແຫ່ງ ສປຈີນ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ ໃນໂອກາດທີ່ມາ
ເຄ່ືອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດ
ວຽກຢູ່ ສປປລາວ.

ສະຫາຍ ຄໍາໃບ ດໍາລັດ 
ໄດ້ສະແດງຄວາມຍິນດີຕ້ອນຮັບ 
ພ້ອມທັງຕີລາຄາສູງຕ່ໍການຢ້ຽມ

ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກໃນຄັ້ງນີ້ 
ທ່ີໄດ້ນໍາເອົາໄມຕີຈິດມິດຕະພາບ
ຂອງພັກ, ລັດ ແລະ ປະຊາຊົນ
ຈີນອ້າຍນ້ອງ ມາສູ່ປະຊາຊົນລາວ
ບັນດາເຜົ່າ ທັງເປັນໂອກາດອັນ
ດີໃນການແລກປ່ຽນບົດຮຽນ 
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(ສພຊ) - ຕອນບ່າຍວັນ
ທີ 19 ພະຈິກຜ່ານມາ ທີ່ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບອຸ
ປະກອນໄອທີ ປະກອບມີຄອມ
ພິວເຕີ 10 ໜ່ວຍ ແລະ ໂປຣ
ແກຣມຊ່ວຍການປະຕິບັດງານ 
ລວມມູນຄ່າ 152 ລ້ານກີບ ຈາກ
ກຸ່ມບໍລິສັດ ອີພີແອວ ຈຳກັດຜູ້
ດຽວ ໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, 

rymu,v[{Ia[v5xtdvowvmu

ຕາງໜ້າກ່າວມອບໂດຍທ່ານ 
ແອັດ ພົມວິໄລ ປະທານກຸ່ມບໍລິ
ສດັ ອີພີແອວ ຈຳກດັຜູດ້ຽວ ແລະ
ຕາງໜ້າກ່າວຮັບໂດຍທ່ານ ປອ. 
ອາຄົມ ປຣະເສີດ ຮອງເລຂາທິ
ການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊ່ິງມີພາກ
ສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງເຂ້ົາຮ່ວມເປັນ
ສັກຂີພະຍານ.

ທ່ານ ປອ. ອາຄົມ ປຣະ

ເສດີ ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈ 
ແລະ ມອບໃບຍ້ອງຍໍຂອງຄະນະ
ປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເພື່ອເປັນ
ການຍ້ອງຍໍຜົນງານດີເດ່ັນໃນ
ການປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ ແລະ 
ອຸປະຖຳໃນຄັ້ງນີ້.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຊ) - ການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ 
IX ໃນຕອນເຊົ້າວັນທີ 21 ພະ
ຈິກນີ້ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ພົທ. ສຸວອນ ເລືອງ
ບຸນມີ ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ; ທ່ານ ວິໄລວົງ ບຸດດາຄຳ 
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງພາຍໃນ ໄດ້
ລາຍງານກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານ 3 ສ້າງ ຕາມມະ
ຕິ 02/ສພຊ, ລົງວັນທີ 28 ມັງ
ກອນ 2016 ວ່າດ້ວຍການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານສ້າງແຂວງ
ເປັນຫົວໜ່ວຍຍຸດທະສາດ, ສ້າງ
ເມືອງເປັນຫົວໜ່ວຍເຂ້ັມແຂງ
ຮອບດ້ານ ແລະ ສ້າງບ້ານເປັນ
ຫົວໜ່ວຍພັດທະນາ ເຊິ່ງການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍ 3 
ສ້າງ ໄດ້ປະກອບສ່ວນອັນສໍາຄັນ
ເຂ້ົາໃນຜົນສໍາເລັດລວມຂອງ
ການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງ
ຄົມ, ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ
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ຄ ວ າ ມ ສ ະ
ຫງບົ ເປັນຢ່າງ
ດີ; ຊີວິດການ
ເປັນຢູ່ຂອງ
ປະຊາຊົນຢູ່
ແຕ່ລະທ້ອງ
ຖ່ິ ນ ໄ ດ້ ຮັ ບ
ການປັບປຸງ
ປົວແປງໃຫ້
ດີ ຂ້ຶ ນ ເ ປັ ນ
ກ້າວໆ; ຊັບ

ພະຍາກອນທໍາມະຊາດ, ສ່ິງແວດ
ລ້ອມ, ວັດທະນະທໍາ, ຮີດຄອງ
ປະເພນີອັນດີງາມຂອງປະຊາ
ຊົນບັນດາເຜົ່າ ໄດ້ຮັບການອະ
ນຸລັກ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍ ດ້ວຍ
ການດໍາເນີນນະໂຍບາຍຂອງ
ບັນດາຂະແໜງການຂອງລັດ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. 3 ສ້າງ ແມ່ນວຽກ
ງານຍຸດທະສາດ ທັງສະເພາະໜ້າ 
ແລະ ຍາວນານ, ບໍ່ແມ່ນເຮັດ
ມື້ໜຶ່ງຍາມດຽວ, ເຮັດບັ້ນໜ່ຶງ
ສອງບ້ັນ ແລ້ວຢຸດເຊົາ; ຫາກ
ແມ່ນຕ້ອງດໍາເນີນໄປຢ່າງເປັນ
ລະບົບຕໍ່ເນື່ອງ, ມີການຕິດຕາມ
ກວດກາ, ຊຸກຍູ້, ສະຫຼຸບຖອດ
ຖອນບົດຮຽນເປັນແຕ່ລະໄລຍະ 
ແລະ ຍົກລະດັບຂ້ຶນເທ່ືອລະກ້າວ.

ຕາມວາລະຂອງກອງປະ
ຊຸມ, ທ່ານ ຄຳຈັນ ໂສຕາປະເສີດ 
ປະທານກຳມາທິການບັນດາເຜ່ົາ 
ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ

ຊາດ ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ບົດ
ລາຍງານດັ່ງກ່າວ, ປະທານກອງ
ປະຊຸມໄດ້ເຈາະຈ້ີມ ແລະ ໃຫ້ທິດ
ຊີ້ນຳແກ່ບັນດາທ່ານສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ໃນການ
ຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນຢ່າງມີ
ຈຸດສຸມຕໍ່ບົດລາຍງານ ພ້ອມທັງ
ສະເໜີບັນດາທ່ານ ສສຊ ມີຄໍາ
ຊັກຖາມເພ່ີມຕ່ືມຕ່ໍບັນຫາທ່ີຍັງ
ມີຄວາມສົນໃຈ; ຈາກນ້ັນ, ທ່ານ 
ວິໄລວົງ ບຸດດາຄຳ ກໍໄດ້ຊີ້ແຈງ
ກັບທີ່ ເພື່ອໃຫ້ຄວາມກະຈ່າງ
ແຈງ້ຕ່ໍບນັດາຄາໍຊກັຖາມ. ທ່ານ 
ນາງ ທັດສະດາພອນ ຈັນທະມາດ 
ຮອງປະທານກໍາມາທິການບັນ
ດາເຜ່ົາ ໄດ້ສະເໜີຮ່າງມະຕິກອງ
ປະຊມຸສະພາແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ການຮັບຮອງເອົາບົດລາຍງານ
ຂອງລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ 3 ສ້າງ 
ຕາມມະຕິ 02/ສພຊ, ລົງວັນທີ 
28 ມັງກອນ 2016; ເພື່ອເຮັດ
ໃຫ້ເນ້ືອໃນຂອງຮ່າງມະຕິດ່ັງກ່າວ
ມີຄວາມສົມບູນ, ປະທານກອງ
ປະຊຸມໄດ້ສະເໜີບັນດາທ່ານ 
ສສຊ ປະກອບຄໍາເຫັນໃສ່ເນື້ອ
ໃນຮ່າງມະຕິຢ່າງມີຈຸດສຸມ; ຈາກ
ນັ້ນ, ປະທານກອງປະຊຸມໄດ້ສະ
ຫຸຼບສັງລວມການປະກອບຄໍາ
ເຫັນຕໍ່ຮ່າງມະຕິດັ່ງກ່າວ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

de,kmydko;Pd'ko'q[xt,ko ltrkz6hcmoxt-k-qo
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(ສພຊ) - ວັນທີ 21 ພະ
ຈິກ 2024 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ສະຫາຍ ປອ. ລີເບີ ລີບົວປາວ 
ປະທານກໍາມາທິການແຜນການ, 
ການເງິນ ແລະ ການກວດສອບ 
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ 
ໄດ້ພົບປະກັບສະຫາຍ ຊູ ຮົງຊາຍ 
ຫົວໜ້າຄະນະກໍາມາທິການວຽກ
ງານງ ົບປະມານ ຂອງສະພາຜູ້
ແທນປະຊາຊົນທ່ົວປະເທດ ແຫ່ງ 
ສປຈີນ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໃນໂອ
ກາດມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດ
ວຽກຢູ່ ສປປລາວ ລະຫວ່າງວັນ
ທີ 20-22 ພະຈິກ 2024 ເຊິ່ງ
ເປັນການປະກອບສ່ວນຮັດແໜ້ນ 
ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນ
ມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊ້ືອ ແລະ 
ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ ຮອບດ້ານ 
ໝັ້ນຄົງຍາວນານ ຕາມທິດ 4 ດີ 
ລະຫວ່າງ ສອງພັກ, ສອງລັດ 
ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດ ແລະ 
ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຊາຕາກໍາສັງຄົມ
ນິຍົມ ລາວ-ຈີນ, ຈີນ-ລາວ ໃຫ້
ນັບມ້ືເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ນຳເອົາ
ຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດມາສູ່ປະຊາ
ຊົນສອງຊາດ.

ໃນການພົບປະໃນຄ້ັງນ້ີ, 
ສອງຝ່າຍຮ່ວມກັນປຶກສາຫາລື, 
ແລກປ່ຽນຄໍາຄິດເຫັນ ແລະ ບົດ
ຮຽນ ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກ
ງານຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນພາລະບົດບາດ ແລະ 
ການເຄື່ອນໄຫວຂອງກໍາມາທິ
ການແຜນການ, ການເງິນ ແລະ 
ການກວດສອບ ຂອງສະພາແຫ່ງ
ຊາດລາວ ແລະ ກໍາມາທກິານງບົ
ປະມານ ຂອງສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນທ່ົວປະເທດຈີນ; ພ້ອມທັງ
ຮ່ວມກັນຕີລາຄາສູງຕ່ໍການພົວ
ພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງ
ຊາດລາວ ກັບ ສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນທ່ົວປະເທດຈີນ ທ່ີເປັນມູນ
ເຊື້ອອັນດີງາມມາແຕ່ດົນນານ 
ແລະ ໄດ້ຮບັການເສມີຂະຫຍາຍ
ຢ່າງຕໍເ່ນືອ່ງ ແລະ ເປັນຮູບປະທາໍ
ເຊິ່ງສອງຝ່າຍໄດ້ປະກອບສ່ວນ
ໃນການຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍຂ້ໍ

ຕົກລົງການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງ
ອົງການນິຕິບັນຍັດໃນລະດັບສູນ
ກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ເຊິ່ງສະແດງ
ອອກມີການແລກປ່ຽນການຢ້ຽມ
ຢາມຂອງຄະນະຜູ້ແທນຂ້ັນສູງ 
ແລະ ຂັ້ນຕ່າງໆ; ພິເສດ, ເດືອນ
ກັນຍາ 2023 ໃນໂອກາດທີ່ສະ
ຫາຍ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິ
ຫານ ກຳມະການກົມການເມືອງ
ສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄປຢ້ຽມຢາມ ສປຈີນ ຢ່າງ
ເປັນທາງການ, ສອງຝ່າຍກໍໄດ້
ລົງນາມຂ້ໍຕົກລົງວ່າດ້ວຍການ
ຮ່ວມມືລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ
ລາວ ແລະ ສະພາຜູ້ແທນປະຊາ
ຊົນທົ່ວປະເທດຈີນ ເຊິ່ງເປັນນິ
ຕິກໍາສະບັບທຳອິດຂອງສອງອົງ
ການນິຕິບັນຍັດ ລາວ-ຈີນ. ນອກ
ຈາກນັ້ນ, ຍັງມີການແລກປ່ຽນ
ບົດຮຽນ, ຮ່ວມກັນຈັດສໍາມະນາ 
ແລະ ເຝິກອົບຮົມ, ທັດສະນະສຶກ
ສາ ກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ພາລະບົດບາດຂອງສອງອົງການ
ນິຕິບັນຍັດ ໂດຍສະເພາະການ
ຮ່ວມມືແລກປ່ຽນທາງດ້ານວິຊາ
ການ ເຊ່ິງສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ
ທ່ົວປະເທດຈີນ ໄດ້ໃຫ້ທຶນກ່ໍສ້າງ
ເຝິກອົບຮົມ ແລະ ທັດສະນະສຶກ
ສາຢູ່ ສປຈີນ ໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະ
ພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພະ
ນັກງານຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ 
ນັບແຕ່ປີ 2015 ມາເຖິງປັດຈຸ
ບັນ ມີຈໍານວນ 5 ຄັ້ງ; ສອງຝ່າຍ
ຍັງໄດ້ສະໜັບສະໜູນເຊິ່ງກັນ
ແລະກັນໃນເວທີລັດຖະສະພາ
ພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ເປັນຕົ້ນ
AIPA, IPU, ASEP, APPF.

ສຳລັບທິດທາງການຮ່ວມ
ມືໃນຕໍ່ໜ້າ, ສອງກໍາມາທິການ 
ສືບຕ່ໍຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍຂ້ໍຕົກ
ລົງວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ກັບ ສະພາ
ຜູ້ແທນປະຊາຊົນທ່ົວປະເທດຈີນ 
ໂດຍສະເພາະສືບຕ່ໍແລກປ່ຽນຄະ
ນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ, ຂັ້ນກຳມາທິ
ການ, ຄະນະເລຂາທິການ, ຄະນະ

ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ແລະ 
ຂ້ັນວິຊາການ ທ່ີຕິດພັນກັບການ
ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ປະສົບ
ການກ່ຽວກັບການປະຕິບັດພາ
ລະບົດບາດນິຕິບັນຍັດ; ສະເໜີ
ຝ່າຍຈີນ ສືບຕ່ໍໃຫ້ການຊ່ວຍເຫືຼອ 
ແລະ ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນ
ມະນຸດແກສ່ະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນທ້ອງຖ່ິນຂອງ 
ສປປລາວ; ສືບຕໍ່ເປັນເສນາທິ
ການໃຫ້ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ 
ແລະ ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທ່ົວ
ປະເທດຈີນ ໃນການຊຸກຍູ້ ແລະ 
ສ່ົງເສີມໃຫ້ລັດຖະບານຂອງສອງ
ປະເທດ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາ
ຂ້ໍຕົກລົງສັນຍາ, ອະນຸສັນຍາ ແລະ 
ບົດບັນທຶກຄວາມເຂ້ົາໃຈຕ່າງໆ
ທ່ີສອງຝ່າຍໄດ້ລົງນາມຮ່ວມກັນ
ໃຫ້ເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ນໍາເອົາ
ປະໂຫຍດມາສູ່ປະຊາຊົນຢ່າງແທ້
ຈິງ; ສືບຕ່ໍຮ່ວມມືກັນແລກປ່ຽນ
ບົດຮຽນ ແລະ ປະສົບການກ່ຽວ
ກັບວຽກງານການເງິນ-ງ ົບປະ
ມານ, ການຄຸ້ມຄອງໜີ້ສິນ ແລະ 
ຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ບັນຫາ
ອ່ືນໆທ່ີສອງຝ່າຍມີຄວາມສົນໃຈ; 
ສືບຕໍ່ຮ່ວມມື, ສະໜັບສະໜູນ, 
ຊ່ວຍເຫຼືອ, ປະສານສົມທົບກັນ
ໃນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ
ຕ່າງໆໃນເວທີພາກພື້ນ ແລະ 
ສາກົນ.

ໃນໂອກາດມາຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປລາວ, ຄະ
ນະຜູ້ແທນກໍາມາທິການວຽກງານ
ງບົປະມານ, ສະພາຜູ້ແທນປະຊາ
ຊົນທົ່ວປະເທດຈີນ ຍັງໄດ້ເຂົ້າ
ຢ້ຽມຂ່ໍານັບສະຫາຍ ປອ. ໄຊສົມ
ພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ, ພົບ
ປະເຮັດວຽກກັບສະຫາຍ ສັນຕິ
ພາບ ພົມວິຫານ ລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງການເງິນ ແຫ່ງ ສປປລາວ 
ແລະ ຢ້ຽມຊົມຫໍພິທິທະພັນໄມ້
ຮ່ວມສະໄໝ ຢູ່ນະຄອນຫຼວງ
ວຽງຈັນ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຊ) - ການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ 
IX ໃນຕອນບ່າຍວັນທີ 21 ພະ
ຈິກນ້ີ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງ 
ຄຳໃບ ດຳລັດ ຮອງປະທານສະ
ພາແຫ່ງຊາດ; ຫັຼງຈາກທ່ານ ຮສ. 
ປອ. ພຸດ ສິມມາລາວົງ ລັດຖະ
ມົນຕີກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ 
ກິລາ ໄດລ້າຍງານກ່ຽວກບັການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນຍຸດທະສາດ
ການປະຕິຮູບລະບົບການສຶກສາ
ແຫ່ງຊາດ, ຍຸດທະສາດການພັດ
ທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດແຫ່ງ
ຊາດ ໃນໄລຍະຜາ່ນມາ ແລະ ທິດ
ທາງແຜນການໃນຕໍ່ໜ້າ, ທ່ານ 
ບຸນຕາ ເທບພະວົງ ປະທານກຳ
ມາທິການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ 
ຕາງໜ້າຄະນະປະຈໍາສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄດ້ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ບົດ
ລາຍງານດັ່ງກ່າວ ໂດຍສະເໜີ
ບາງທັດສະນະຕ່ໍກັບທິດທາງແຜນ
ການໃນຕໍ່ໜ້າ ເພື່ອໃຫ້ລັດຖະ
ບານ ກໍຄືຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວ
ຂ້ອງ ນໍາໄປຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ພິຈາ
ລະນາ ດັ່ງນີ້:

ຕ່ໍກັບຍຸດທະສາດການ
ປະຕິຮູບລະບົບການສຶກສາແຫ່ງ
ຊາດ 

1. ສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ສຶກ
ສາອົບຮົມການເມືອງແນວຄິດ
ໃຫ້ຄູ-ອາຈານ ມີຄຸນທາດການ
ເມືອງທ່ີໜັກແໜ້ນ, ມີຈັນຍາບັນ, 
ຈັນຍາທຳ, ມີຄວາມຮັກຊາດ, 
ມີຄວາມອົດ ທົນສູງກວ່າເກົ່າ.

2. ປັບປຸງ ແລະ ສ້າງໃໝ່ 
ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ
ໝາຍ ທ່ີເຫັນວ່າມີຄວາມຈໍາເປັນ.

3. ສຸມໃສ່ສ້າງ ແລະ ປັບ
ປຸງຫັຼກສູດການຮຽນ-ການສອນ 
ໃນສາຍສາມັນສຶກສາ ແລະ ສາ
ມັນວິຊາຊີບ; ພ້ອມນີ້, ກໍໃຫ້ສຶກ
ສາຄ້ົນຄວ້າຄືນຫັຼກສູດເກ່ົາທ່ີຍັງ
ເຫັນວ່າດີມີປະໂຫຍດ, ຮຽນແລ້ວ
ນັກຮຽນເຂ້ົາໃຈ ກໍໃຫ້ນໍາມາໃຊ້
ຄືນໃໝ່.

4. ສ້າງໂຮງຮຽນກິນ
ນອນ ຫຼື ສ້າງທີ່ຢູ່ອາໄສໃຫ້ນັກ
ຮຽນຢູ່ເຂດຊົນນະບົດບ່ອນທ່ີ
ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ.

5. ປັບປຸງກົນໄກປະສານ
ງານ ແລະ ວິທີເຮັດວຽກຂອງຄະ
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ນະພັດທະນາ
ການສຶກສາ
ຂ້ັນບ້ານ ເພ່ືອ
ຮັ ບ ປ ະ ກັ ນ
ການຄຸ້ມຄອງ
ການນໍ າໃຊ້
ເງິນປະກອບ
ສ່ວນຂອງພ່ໍ
ແມ່ນັກຮຽນ 
ແລະ ຊຸມຊົນ 

ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນສູງ.
6. ເປັນເຈົ້າການສຶກສາ

ອົບຮົມໃຫ້ນັກຮຽນ-ນັກສຶກສາ 
ເຫັນໄດ້ຄວາມສໍາຄັນຂອງວຽກ
ງານການສຶກສາ ເພ່ືອເຮັດໃຫ້ອັດ
ຕາການປະລະການຮຽນຫຸຼດລົງ 
ແລະ ຂະຫຍາຍໂອກາດການເຂ້ົາ
ຮຽນໃໝ່ໃນທຸກຊັ້ນທຸກສາຍ
ໃຫ້ນັບມື້ເພີ່ມຂຶ້ນ; ກວດກາຄືນ 
ແລະ ຊອກວິທີແກ້ໄຂບັນຫາທີ່
ບາງບ້ານມີໂຮງຮຽນ ແຕ່ບໍ່ມີຄູ, 
ບາງບ້ານມີຄູ ແຕ່ມີນັກຮຽນໜ້ອຍ.

7. ສູ້ຊົນຂະຫຍາຍໂຄງ
ການອາຫານທ່ຽງໃນໂຮງຮຽນ
ໃຫ້ເພີ່ມຂຶ້ນ ແລະ ຄົ້ນຄວ້າພິຈາ
ລະນາເພີ່ມເງິນ ຈາກ 1,000 
ກີບຕໍ່ຄົນຕໍ່ຄາບ ຂຶ້ນຕື່ມຕາມ
ຄວາມເໝາະສົມ ເພື່ອໃຫ້ເດັກ
ໄດ້ຮັບໂພຊະນາການດີຂຶ້ນ.

8. ສູ້ຊົນພັດທະນາ ແລະ 
ປັບປຸງພ້ືນຖານໂຄງລ່າງທາງດ້ານ
ການສຶກສາ, ສ້າງຫໍພັກ, ຫ້ອງ
ຮຽນ, ຫ້ອງອ່ານ, ສະໜອງປຶ້ມ
ຕໍາລາ, ວັດຖຸອຸປະກອນການ
ຮຽນ-ການສອນ, ອຸປະກອນການ
ກິລາ, ສິລະປະ, ມີກິດຈະກໍາສໍາ
ລັບໄວໜຸ່ມ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂ
ສະພາບແວດລ້ອມຂອງໂຮງຮຽນ
ໃຫ້ເປັນສິ່ງດຶງດູດໃຫ້ນັກຮຽນ
ຢາກໄປໂຮງຮຽນ ໃຫ້ມີການຂະ
ຫຍາຍຕົວຕໍ່ເນື່ອງ.

9. ສູ້ຊົນແກ້ໄຂງ ົບປະ
ມານເຂ້ົາໃນວຽກງານການສຶກ
ສາ, ວິທະຍາສາດ ແລະ ກິລາ 
ໃຫ້ໄດ້ຕາມກົດໝາຍກໍານົດໄວ້.

10. ສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີ
ຄວາມເປັນເຈ້ົາ ໃນການປະສານ
ສົມທົບກັນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງຜັນຂະ
ຫຍາຍມະຕິຕົກລົງ ເລກທີ 09/
ລບ, ລົງວັນທີ 17 ກໍລະກົດ 
2023 ຕາມ 5 ນະໂຍບາຍ ແລະ 
10 ມາດຕະການແກ້ໄຂການ
ຂາດແຄນຄສູອນ; 3 ນະໂຍບາຍ 
ແລະ 12 ມາດຕະການ ແກ້ໄຂ
ການປະລະການຮຽນຂອງນັກ
ຮຽນ ແລະ ການສົ່ງເສີມການ
ເຂ້ົາຮຽນວິຊາຊີບໃຫ້ທ່ົວເຖິງ 
ແລະ ເປັນຮູບປະທໍາຕົວຈິງໃຫ້
ຫຼາຍຂຶ້ນ.

ຕ່ໍກັບຍຸດທະສາດການ
ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ
ແຫ່ງຊາດ 

ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານ 
ກໍຄືຄະນະກໍາມາທິການແຫ່ງຊາດ 
ເພ່ືອການພັດທະນາຊັບພະຍາ
ກອນມະນຸດແຫ່ງຊາດ ສືບຕ່ໍສຸມ
ໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຍຸດທະສາດ
ການພັດທະນາໃນໄລຍະທ້າຍທ່ີ
ໄດ້ກໍານົດຮອດປີ 2025 ດັ່ງນີ້:

1. ສືບຕໍ່ສະຫຼຸບຕີລາຄາ
ສະພາບການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດຍຸດ
ທະສາດການພັດທະນາຊັບພະຍາ
ກອນມະນຸດແຫ່ງຊາດຕາມທ່ີ
ກໍານົດໄວ້ ໃຫ້ເຫັນແຈ້ງດ້ານດີ
ຜົນສໍາເລັດ, ສາເຫດຕົ້ນຕໍ ແລະ 
ທິດທາງແຜນພັດທະນາຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດໃນຕໍ່ໜ້າ ໃຫ້ມີ
ຄວາມສອດຄ່ອງກັບໜ້າທ່ີການ
ເມືອງໃນໄລຍະໃໝ່ ແລະ ແຜນ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ
ແຫ່ງຊາດ ແຕ່ລະໄລຍະ ເພ່ືອເປັນ
ພ້ືນຖານທ່ີໜັກແໜ້ນໃຫ້ແກ່
ການກະກຽມຫັນປະເທດອອກ
ຈາກສະຖານະພາບທຸກຍາກ ແລະ 
ດ້ອຍພັດທະນາໃນເວລາອັນ
ໃກ້ນີ້ ທັງເປັນການສູ້ຊົນບັນລຸ
ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບ
ຍືນຍົງ (SDGs) ໃນປີ 2030.

2. ສ້າງຄົນລາວໃຫ້ເປັນ
ພົນລະເມືອງດີ, ມີຄຸນສົມບັດ, 
ມີຄວາມຮູ້, ມີຄວາມສາມາດ, 
ມີວິຊາຊີບ, ມີຄວາມຊຳນານງານ
ໃນຫຼາກຫຼາຍສາຂາອາຊີບຕາມ
ຄວາມຕ້ອງການຂອງຕະຫຼາດ
ແຮງງານ ເພ່ືອຕອບສະໜອງຄວາມ
ຕ້ອງການຂອງການພັດທະນາ
ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງປະເທດ
ຊາດໃນໄລຍະໃໝ່, ສາມາດເຊ່ືອມ
ໂຍງ ແລະ ແຂ່ງຂັນກັບພາກພື້ນ 
ແລະ ສາກົນ ເທື່ອລະກ້າວ.

3. ສ້າງເງື່ອນໄຂ ແລະ 
ສະພາບແວດລ້ອມທ່ີເອ້ືອອໍານວຍ
ໃຫ້ແກ່ການພັດທະນາຊັບພະຍາ
ກອນມະນຸດ ດ້ວຍການສືບຕໍ່ກໍ່
ສ້າງ, ປັບປຸງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ 
ໃຫ້ທ່ົວສັງຄົມສາມາດເຂ້ົາເຖິງ
ການບໍລິການທາງດ້ານການສຶກ
ສາ, ສາທາລະນະສຸກ, ແຮງງານ 
ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ ຢ່າງ
ທົ່ວເຖິງ; ກໍ່ສ້າງບໍາລຸງ ຄູ, ແພດ
ໝໍ, ນາຍຊ່າງທີ່ມີສີມືແຮງງານ, 
ປູກຝັງລ້ຽງສັດ ໃຫ້ມີຄວາມຮູ້
ຄວາມສາມາດ ເພື່ອສ້າງຄວາມ
ເຊ່ືອໝ້ັນໃຫ້ແກ່ຜູ້ປະກອບການ 
ກໍຄືສັງຄົມ ເທື່ອລະກ້າວ.

4. ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າປະຕິ
ບັດນະໂຍບາຍເພ່ີມເງິນເດືອນ 
ຫຼື ເງິນຄ່າຄອງຊີບໃຫ້ແກ່ພະ
ນັກງານ-ລັດຖະກອນ ແລະ ປັບ
ປຸງຄ່າແຮງງານຂ້ັນຕ່ໍາໃຫ້ສາມາດ
ກຸ້ມກິນ ຈຶ່ງຈະສາມາດດຶງດູດ
ໃຫ້ມີຄົນມາເຂົ້າຮຽນ ແລະ ຫຼຸດ
ຜ່ອນການປະລະການຮຽນ ໄປ
ອອກແຮງງານຢູ່ຕ່າງປະເທດ.

(ສພຊ) - ການດໍາເນີນ
ກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 8 ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ 
IX ເມື່ອວັນສຸກທີ 22 ພະຈິກ
ຜ່ານມາ ໂດຍການເປັນປະທານ
ຂອງທ່ານ ຄຳໃບ ດຳລດັ ຮອງປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ; ຫັຼງຈາກຮັບ
ຟັງລາຍງານຈາກຕາງໜ້າລັດຖະ 
ບານກ່ຽວກັບການປະເມີນຜົນ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ 4 ກົດໝາຍ
ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ
ຄື: ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການສຶກ
ສາ, ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄວບ
ຄຸມເຄ່ືອງດ່ືມທ່ີມີທາດເຫ້ົຼາ, ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍແຮງງານ ແລະ ກົດ
ໝາຍວ່າດ້ວຍປ້າຍ, ທ່ານ ບຸນຕາ 
ເທບພະວົງ ປະທານກຳມາທິການ
ວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ຕາງໜ້າ
ຄະນະປະຈໍາສະ ພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ 4 ບົດລາຍ
ງານດ່ັງກ່າວ ເຊ່ິງນັບແຕ່ປະກາດ
ໃຊ້ກົດໝາຍທັງ 4 ສະບັບ ກົດ
ໝາຍເຫ່ົຼານ້ີ ລ້ວນແຕ່ເປັນເຄ່ືອງ
ມື ແລະ ບ່ອນອີງທີ່ສໍາຄັນໃນ
ການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມ, ກວດ
ກາ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວວຽກ
ງານການສກຶສາ, ການຄວບຄມຸ
ເຄື່ອງດື່ມທີ່ມີທາດເຫຼົ້າ, ການ
ຄຸ້ມຄອງ ແລະ ພັດທະນາວຽກ
ງານແຮງງານ, ແລະ ວຽກງານ
ການນຳໃຊ້ປ້າຍ; ສາມາດສະກັດ
ກ້ັນການກະທໍາຜິດ, ປົກປ້ອງຜົນ
ປະໂຫຍດຂອງລັດ, ລວມໝູ່, 
ສດິ ແລະ ຜນົປະໂຫຍດອັນຊອບ
ທໍາຂອງພົນລະເມືອງ ຕາມພາລະ
ບົດບາດ, ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງ
ແຕ່ລະພາກສ່ວນ ທັງເປັນເຄື່ອງ
ມືສຶກສາອົບຮົມພົນລະເມືອງ ໃຫ້
ມີສະຕິເຄົາລົບ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດກົດໝາຍຢ່າງຖືກຕ້ອງ ແລະ 
ເຂ້ັມງວດ ແນໃສ່ເຮັດໃຫ້ສັງຄົມ
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ມີຄວາມສະ
ຫງົບ ແລະ 
ມີຄວາມເປັນ
ລະບຽບຮຽບ
ຮ້ອຍໂດຍພ້ືນ
ຖານ, ສັງຄົມ
ໄ ດ້ ເ ອົ າ ໃ ຈ
ໃສ່ ເຮັດໃຫ້
ການເຄື່ອນ
ໄ ຫ ວ ວ ຽ ກ
ງານຂອງທຸກ

ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ມີປະ
ສິດທິພາບ, ມີປະສິດທິຜົນແລະ 
ມີຄວາມສອດຄ່ອງກັບແນວ
ທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ, ລັດຖະ
ທໍາມະນູນ, ລະບຽບກົດໝາຍ
ຂອງລັດ, ຕອບສະໜອງໄດ້ຄວາມ
ຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການຂອງການ
ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, 
ສາມາດເຊ່ືອມໂຍງກັບພາກພ້ືນ 
ແລະ ສາກົນ, ປະກອບສ່ວນເຂົ້າ
ໃນການສ້າງສາ ແລະ ພັດທະນາ
ປະເທດຊາດ ໄດ້ເປັນຢ່າງດີ.

ທ່ານປະທານກຳມາທິ
ການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ໄດ້
ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານເອົາໃຈໃສ່
ຕື່ມຕໍ່ບາງທິດທາງ ແລະ ມາດ
ຕະການລວມ ດັ່ງນີ້:

1. ຊີ້ນໍາບັນດາກະຊວງ
ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກ່ຽວກັບວຽກງານ
ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງກົດໝາຍ 
ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ໃນຕໍ່
ໜ້າ ຕ້ອງຮັບປະກັນການຫັນເອົາ
ແນວທາງແຜນນະໂຍບາຍມາກໍາ
ນົດເຂ້ົາໃນກົດໝາຍໃຫ້ແທດ
ເໝາະກັບຕົວຈິງ, ສອດຄ່ອງກັບ
ລັດຖະທໍາມະນູນ, ກົດໝາຍ, ນິ
ຕິກາໍໃຕ້ກດົໝາຍ, ສນົທິສນັຍາ 
ແລະ ສັນຍາສາກົນ ທີ່ ສປປລາວ 
ເປັນພາຄີ ແລະ ຈັງຫວະການພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມໃນແຕ່
ລະໄລຍະ; ການປັບປຸງເນື້ອໃນ
ຂອງກົດໝາຍ ຕ້ອງແນໃສ່ ແກ້
ໄຂບັນຫາທ່ີເຫັນວ່າບ່ໍທັນສອດ
ຄ່ອງ, ມີຊ່ອງຫວ່າງ, ການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດມີຄວາມຊໍ້າຊ້ອນ, ບັນ
ຫາທີ່ຂັດກັບກົດໝາຍ ຫຼື ນິຕິ
ກໍາອື່ນ ແລະ ເພີ່ມບາງເນື້ອໃນ
ທ່ີກົດໝາຍຍັງບໍ່ທັນໄດ້ກໍານົດ 
ໃຫ້ຄົບຖ້ວນ, ຮັດກຸມ, ເປັນລະ
ບົບຄົບຊຸດ.

2. ບັນດາກະຊວງທ່ີກ່ຽວ
ຂ້ອງ ໃຫ້ເປັນເຈົ້າການ ແລະ ຮີບ
ຮ້ອນຄ້ົນຄວ້າຜັນຂະຫຍາຍມາດ
ຕາຂອງກົດໝາຍ ທີ່ກຳນົດໃຫ້
ອອກເປັນນິຕິກຳໃຕ້ກົດໝາຍ 
ແລະ ປະກາດໃຊ້ໂດຍໄວ; ພ້ອມ
ກັນນັ້ນ, ໃຫ້ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ
ສັງລວມ ບັນດາມາດຕາຂອງກົດ
ໝາຍ ທີ່ເຫັນວ່າເນື້ອໃນບໍ່ສອດ
ຄອງ, ບໍ່ຈະແຈ້ງ ແລະ ປະຕິບັດ
ໄດ້ຍາກ ເຊິ່ງມີຄວາມຈໍາເປັນ
ຕ້ອງໄດ້ມີການປັບປຸງ ເພື່ອເຮັດ
ໃຫ້ກດົໝາຍດ່ັງກາ່ວ ມເີນືອ້ໃນ
ສອດຄອງ, ຮັດກຸມ, ຈະແຈ້ງ 
ແລະ ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ງ່າຍ.

3. ເພ່ີມທະວີການໂຄສະ
ນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍໃຫ້ເລິກເຊ່ິງ, 
ຕໍ່ເນື່ອງ, ກວ້າງຂວາງ, ທົ່ວເຖິງ 
ແລະ ແທດເໝາະກັບແຕ່ລະປະ
ເພດເປ້ົາໝາຍ ແນໃສ່ສ້າງຄວາມ
ເຂົ້າໃຈທີ່ຖືກຕ້ອງ, ເປັນເອກະ
ພາບຕ່ໍເນ້ືອໃນແຕ່ລະກົດໝາຍ, 
ຍົກສູງສະ ຕິເຄົາລົບ ແລະ ປະຕິ
ບັດກົດໝາຍໃນທົ່ວສັງຄົມ.

4. ປັບປຸງກົນໄກ ແລະ 
ຂ້ັນຕອນການປະສານງານ ກ່ຽວ
ກັບການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດຕາມກວດ
ກາ, ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງ, ການ
ປະເມີນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິ
ບັດກົດໝາຍ, ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ
ໝາຍໃນຂົງເຂດວັດທະນະທໍາ-
ສັງຄົມ ລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດ, 
ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ບັນ
ດາຂະແໜງການ ແລະ ພາກສ່ວນ
ອື່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຂັ້ນສູນກາງ 
ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ.

5. ລັດຖະບານ ກໍຄືຂະ
ແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເອົາໃຈ
ໃສ່ຕິດຕາມກວດກາການຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາ
ໃຕ້ກົດໝາຍ ທ່ົວສັງຄົມ ໃຫ້ເປັນ
ລະບົບ, ຕໍ່ເນື່ອງ ແລະ ສາມາດ
ຄຸ້ມຄອງຢ່າງມີປະສິດທິພາບ.

ສໍາລັບສະພາແຫ່ງຊາດ 
ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 
ສືບຕ່ໍຍົກສູງຄຸນນະພາບການປະ
ຕິບັດພາລະບົດບາດດ້ານການຕິດ
ຕາມກວດກາການປະເມີນຜົນ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດກົດໝາຍ
ໃນຂົງເຂດວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ 
ໃຫ້ເປັນລະບົບ, ປົກກະຕິ ແລະ ຕ່ໍເນ່ືອງ.
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(ສພຊ) - ເພື່ອຮັບປະ
ກັນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ 
3 ສ້າງໃນຕໍ່ໜ້າ ໃຫ້ມີປະສິດທິ
ພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນສູງກວ່າ
ເກ່ົາ; ວາລະການດໍາເນີນກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ເມື່ອ
ວັນທີ 21 ພະຈິກຜ່ານມາ, ທ່ານ 
ຄຳຈັນ ໂສຕາປະເສີດ ປະທານ
ກຳມາທິການບັນດາເຜ່ົາ ຕາງໜ້າ
ຄະນະປະຈາໍສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ມີບາງຂ້ໍສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານ
ພິຈາລະນາ ແລະ ປັບປຸງແກ້ໄຂ
ດັ່ງນີ້:

1. ຕ້ັງໜ້າຈດັຕ້ັງຜນັຂະ
ຫຍາຍມະຕິສະບັບເລກທີ 05/
ຄບສພ ວ່າດ້ວຍການສືບຕ່ໍຍູ້ແຮງ
ການຜັນຂະຫຍາຍແນວທາງປ່ຽນ
ແປງໃໝ່; ສ້າງການຫັນປ່ຽນທີ່
ແຂງແຮງ, ເລິກເຊິ່ງ ແລະ ຮອບ
ດ້ານ ໃນການນໍາພາຂອງພັກ 
(ເຊິ່ງຈະໄດ້ກໍານົດຕາແສງ ເປັນ
ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖ່ິນຂ້ັນຕ່ໍາ
ສຸດ ແລະ ບ້ານເປັນຫົວໜ່ວຍ
ຊຸມຊົນ).

2. ປັບປຸງບາງມາດຕາ
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ຂອງກົດໝາຍ
ທ່ີກ່ຽວຂ້ອງ
ຂອງຂະແໜງ
ການກ່ຽວກັບ
ວຽກງານ 3 
ສ້າງ ໃຫ້ລະ
ອຽດ, ຮັດກຸມ 
ໂດຍສະເພາະ
ການກໍານົດ
ໜ້າທີ່ ແລະ
ສິດຂອງອົງ

ການຄຸ້ມຄອງມະຫາພາກ.
3. ສ້າງເພີ່ມ ຫຼື ປັບປຸງ

ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບ
ການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມຄອງ, ໜ້າທີ່ 
ແລະ ສິດ ລະອຽດ, ຮັດກຸມ ລະ
ຫວ່າງຂະແໜງການຂ້ັນສູນກາງ
ກັບທ້ອງຖິ່ນ.

4. ສ້າງຕັ້ງຄະນະຮັບຜິດ
ຊອບວຽກງານ 3 ສ້າງ ໂດຍມີ
ທ່ານຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີເປັນ
ຜູຊ້ີນ້າໍ-ນຳພາ ແລະ ກະຊວງພາຍ
ໃນ ເປັນເສນາທິການປະຈໍາການ.

5. ຈັດຕັ້ງການປະເມີນ
ຜົນ ແລະ ຕີລາຄາຢ່າງພາວະວິ
ໄສ ເປັນລະບົບຄົບຊຸດຄືນໃໝ່ 
ກ່ຽວກັບວຽກງານ 3 ສ້າງ ໂດຍ
ອີງໃສ່ຄາດໝາຍຂອງແຕ່ລະດ້ານ 
ແລະ ຕົວຊ້ີບອກ ຕາມຄໍາສ່ັງຂອງ
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ເລກທີ 34/
ນຍ, ລງົວັນທີ 23 ສງິຫາ 2016.

6. ປັບປຸງວິທີການ ແລະ 
ກົນໄກ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ
ການແບ່ງຂ້ັນຄຸ້ມຄອງວຽກງານ
ໂຄງການ, ການຄຸ້ມຄອງລາຍ
ຮັບ-ລາຍຈ່າຍ, ວຽກພະນັກງານ 

ຕາມສາຍຕັ້ງ-ສາຍຂວາງ ລະ
ຫວ່າງສູນກາງກັບແຂວງ, ແຂວງ
ກັບເມືອງ, ເມືອງກັບບ້ານ ໃຫ້
ລະອຽດຈະແຈ້ງຂາດຕົວ ແລະ 
ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້.

7. ຫັນພະນັກງານລົງ
ຊ່ວຍທ້ອງຖ່ິນ ເພ່ືອຍົກສູງຄວາມ
ເປນັເຈົາ້ການ ແລະ ສາມາດຮອງ
ຮັບວຽກງານຕ່າງໆທ່ີສູນກາງມອບ
ໝາຍໃຫ້ແຂວງ, ແຂວງມອບ
ໃຫ້ເມືອງ, ເມືອງມອບໃຫ້ບ້ານ.

8. ສູນກາງເພີ່ມທະວີ
ການປະຕິບັດບົດບາດການຄຸ້ມ 
ຄອງມະຫາພາກ, ຕິດຕາມກວດ
ກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ທ້ອງຖ່ິນຮາກຖານ 
ຕາມຂະແໜງການສາຍຕ້ັງຂອງ
ຕົນ, ກໍານົດໜ້າວຽກ ແລະ ກົນ
ໄກການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໃຫ້ລະ
ອຽດ ເພື່ອໃຫ້ທ້ອງຖິ່ນມີຄວາມ
ເປັນເອກະພາບໃນຂອບເຂດທ່ົວ
ປະເທດ.

9. ອົງການກວດກາແຫ່ງ
ລັດຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ, 
ສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນແຂວງ ຍົກສູງການປະຕິບັດ
ພາລະບົດບາດ, ສິດ, ໜ້າທີ່ ໃນ
ການຕິດຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກ
ຍູ້ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ 
3 ສ້າງ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ, ປະ
ສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

10. ສະເໜີນໍາເອົາຜົນ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວຽກງານ 3
ສ້າງ ເຂົ້າໃນບົດລາຍງານຂອງ
ລັດຖະບານ ກ່ຽວກັບການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດ
ຖະກິດ-ສັງຄົມໃນແຕ່ລະໄລຍະ.

(ສພຊ) - ວັນທີ 20 ພະ
ຈກິນ້ີ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) 
ໄດ້ມີພິທີມອບ-ຮັບນ້ໍາດ່ືມແຮ່
ທາດມິນີໂຣ ຈຳນວນ 500 ແພັກ 
ລວມມູນຄ່າ 100 ລ້ານກີບ ຈາກ
ໂຮງງານນ້ໍາ ດ່ືມ ແຮ່ທາດມີນີໂຣ 
(ກຸ່ມບໍລິສັດ DSK ຈຳກັດ) ເພ່ືອ
ປະກອບສ່ວນຊຸກຍູ້ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງ 
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ສພຊ ຊຸດທ ີIX, ຕາງໜ້າມອບ
ໂດຍທ່ານ ບຸນໄທ ວັນນະວົງ ຜູ້
ຈັດການການຈັດຕ້ັງກຸ່ມບໍລິສັດ 
DSK ຈຳກັດ ແລະ ຕາງໜ້າຮັບ
ໂດຍທ່ານ ປອ. ອາຄົມ ປຣະເສີດ 
ຮອງຄະນະເລຂາທິການສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ເຊ່ິງມີພາກສ່ວນກ່ຽວ
ຂ້ອງເຂ້ົາຮ່ວມເປັນສັກຂີພະຍານ.

ທ່ານ ປອ. ອາຄົມ ປຣະ

ເສີດ ໄດ້ມອບໃບຊົມເຊີຍຂອງ
ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໃຫ້ໂຮງງານນໍ້າດື່ມ ແຮ່
ທາດມິນີໂຣ (ກຸ່ມບໍລິສັດ DSK 
ຈຳກັດ) ທີ່ມີຜົນງານດີເດັ່ນໃນ
ການປະກອບສ່ວນໃນຄັ້ງນີ້.

(ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

(ສພຊ) - ເພ່ືອເປັນເຄ່ືອງ
ດ່ືມບໍາລຸງໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ ໃນການປະຕິບັດ
ໜ້າທີ່ຕາມສິດ ແລະ ພາລະບົດ
ບາດຂອງຕົນ; ວັນທີ 25 ພະຈິກ
ຜ່ານມາ ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ມີພິທີມອບ-ຮັບນົມສາລີຫວານ 
ຈາກບໍລິສັດອຸດສາຫະກຳ-ກະສິ
ກຳ ຈຳກັດ ຈໍານວນ 1,000 ຕຸກ 

rymu,v[{Ia[oheoq,lk]us;ko

ລວມມູນຄ່າ 9 ລ້ານກີບ ໃຫ້ແກ່
ສະພາແຫ່ງຊາດ,  ຕາງໜ້າກ່າວ
ມອບໂດຍທ່ານ ຫຼຸມຄໍາ ວົງໄຊ 
ປະທານບໍລິສັດດັ່ງກ່າວ ແລະ 
ຕາງໜ້າກ່າວຮັບໂດຍທ່ານ ນາງ 
ອຳໄພວອນ ລ້ອມບຸນແພງ ເລ
ຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງ
ມີພາກສ່ວນທ່ີກ່ຽວຂ້ອງເຂ້ົາ
ຮ່ວມເປັນສັກຂີພະຍານ.

ທ່ານ ນາງ ອຳໄພວອນ 
ລ້ອມບຸນແພງ ໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຂອບໃຈ ພ້ອມທັງມອບໃບຍ້ອງ
ຍໍຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ເພື່ອເປັນການຍ້ອງຍໍ
ຜົນງານດີເດ່ັນໃນການປະກອບ
ສ່ວນຊຸກຍູ້ ແລະ ອຸປະຖຳຄັ້ງນີ້.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

(ສພຊ) - ວັນທີ 22 ພະ
ຈິກນ້ີ ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະຫາຍ 
ຄຳແພງ ວິລະພັນ ປະທານກໍາມາ
ທິການກົດໝາຍ ໄດ້ພົບປະກັບ
ສະຫາຍ ເຫີ ທຽນຊາຍ ຮອງປະ
ທານຄະນະປະຈໍາສະພາຜູ້ແທນ
ປະຊາຊົນແຂວງຊານຊີ ແຫ່ງ 
ສປຈນີ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ    ໃນໂອ
ກາດມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດ
ວຽກຢູ່ ສປປລາວ ລະຫວ່າງວັນ
ທີ 21-23 ພະຈິກ 2024 ເຊິ່ງ
ເປັນການປະກອບສ່ວນຮັດແໜ້ນ 
ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສາຍພົວພັນ
ມິດຕະພາບອັນເປັນມູນເຊ້ືອ ແລະ 
ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດຮອບດ້ານ 
ໝັ້ນຄົງຍາວນານ ຕາມທິດ 4 
ດີ ລະຫວ່າງສອງພັກ, ສອງລັດ 
ແລະ ປະຊາຊົນສອງຊາດ ແລະ 
ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຊາຕາກໍາສັງຄົມ
ນິຍົມ ລາວ-ຈີນ, ຈີນ-ລາວ ໃຫ້
ນັບມື້ເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ນຳ
ເອົາຜົນປະໂຫຍດສູງສຸດມາສູ່ປະ
ຊາຊົນສອງຊາດ.

ໃນການພົບປະ, ສອງຝ່າຍ
ໄດ້ແຈ້ງສະພາບການທ່ີພ້ົນເດ່ັນ
ຂອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ແລະ 
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ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງ
ກໍາມາທິການກົດໝາຍ ແລະ ສະ
ພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນແຂວງຊານ
ຊີ ໃຫ້ກັນ ແລະ ກັນຊາບໂດຍຫຍ້ໍ 
ພ້ອມທັງຮ່ວມກັນຕີລາຄາສູງຕ່ໍ
ຜົນຂອງການພົບປະເຮັດວຽກລະ
ຫວ່າງສະພາປະຊາຊົນແຂວງຫຼວງ
ພະບາງ ແລະ ສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນແຂວງຊານຊີ ໂດຍໄດ້ຮ່ວມ
ກັນປຶກສາຫາລືສ້າງບົດບັນທຶກ
ການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສະພາປະ
ຊາຊົນແຂວງຫຼວງພະບາງ ກັບ 
ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນແຂວງ
ຊານຊີ ແນໃສ່ເພີ່ມທະວີ ແລະ 
ຊຸກຍູ້ການພົວພັນຮ່ວມມື, ການ
ແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນ, ການ
ປະສານງານ, ການແລກປ່ຽນຂໍ້
ມນູຂ່າວສານ ແລະ ບດົຮຽນເຊິງ່
ກັນ ແລະ ກັນ ລະຫວ່າງສອງອົງ
ການນິຕິບັນຍັດຂ້ັນທ້ອງຖ່ິນ ໃຫ້
ເປັນຮູບປະທຳ ແລະ ນໍາເອົາປະ
ໂຫຍດມາສູ່ປະຊາຊົນຢ່າງແທ້ຈິງ. 
ສຳລັບທິດທາງການຮ່ວມມືໃນ
ຕໍ່ໜ້າ, ກໍາມາທິການກົດໝາຍ 
ແລະ ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ
ແຂວງຊານຊີ ຈະເປັນເສນາທິ

ການໃນການຈັດຕ້ັງຜັນຂະຫຍາຍ
ຂ້ໍຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືລະ
ຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ກັບ
ສະພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນທ່ົວປະ
ເທດຈີນ ໂດຍສະເພາະສືບຕ່ໍແລກ
ປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນຕ່າງໆ ທີ່
ຕິດພັນກັບການແລກປ່ຽນບົດ
ຮຽນ ແລະ ປະສົບການກ່ຽວກັບ
ການປະຕິບັດພາລະບົດບາດນິຕິ
ບັນຍັດ; ຝ່າຍຈີນຈະສືບຕໍ່ໃຫ້
ການຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ພັດທະນາ
ຊັບພະຍາກອນມະນຸດແກ່ສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນ
ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນຂອງ ສປປລາວ.

ຄະນະຜູ້ແທນສະພາຜູ້
ແທນປະຊາຊົນແຂວງຊານຊີ ຍັງ
ໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ່ານັບສະຫາຍ ຄຳ
ໃບ ດຳລັດ ຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ, ພົບປະເຮັດວຽກກັບ
ສະຫາຍ ປອ. ອານພຸາບ ຕຸນາລມົ 
ປະທານສະພາປະຊາຊົນນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ, ຢ້ຽມຊົມຫໍພິພິ
ທະພັນ ແລະ ປູຊະນີຍະສະຖານ
ສຳຄັນຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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(ສພຊ) - ວັນທີ 20 ພະ
ຈິກຜ່ານມາ ທ່ີຫ້ອງຮັບແຂກສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ສັນຍາ ປຣະ
ເສີດ ປະທານກຳມາທິການການ
ຕ່າງປະເທດ (ກຕທ) ໄດ້ຕ້ອນ
ຮັບການເຂ້ົາຢ້ຽມຂ່ຳນັບຂອງບັນ
ດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ 
ໃນນາມຕົວແທນຂອງ ສປປລາວ 
ທ່ີຖືກແຕ່ງຕ້ັງໄປປະຈຳການຢູ່
ຕ່າງປະເທດ ນຳໂດຍທ່ານ ດາວ
ວີ ວົງໄຊ ເອກອັກຄະລັດຖະທູດ
ວິສາມັນຜູ້ມີອຳນາດເຕັມ ແຫ່ງ 
ສປປລາວ ປະຈຳປະເທດສະວິດ 
ແລະ ທ່ານ ບຸນພຽງ ຈັນທະວົງ 
ເອກອັກຄະລັດຖະທູດວິສາມັນ
ຜູ້ມີອໍານາດເຕັມ ແຫ່ງ ສປປລາວ 
ປະຈຳ ສສ.ມຽນມາ.

ໃນການຕ້ອນຮັບ, ທ່ານ 
ສັນຍາ ປຣະເສີດ ໄດ້ສະແດງ
ຄວາມຊົມເຊີຍເປັນຢ່າງສູງຕ່ໍບັນ
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ດາທ່ານເອກອັກຄະລັດຖະທູດ 
ໃນນາມຕົວແທນຂອງ ສປປລາວ
ທ່ີຖືກແຕ່ງຕ້ັງໄປປະຈຳການຢູ່
ສອງປະເທດ ທັງສະແດງຄວາມ
ເຊ່ືອໝ້ັນວ່າ ດ້ວຍບົດຮຽນ ແລະ 
ປະສົບການທາງດ້ານການທູດ
ຂອງບັນດາທ່ານ ຈະເຮັດໃຫ້ການ
ປະຕິບັດໜ້າທີ່ທາງການທູດ ກໍ
ຄືການເປັນຂົວຕ່ໍອັນສຳຄັນໃນ
ການຊຸກຍູ້ ແລະ ສ່ົງເສີມສາຍພົວ
ພັນມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມ
ມືອັນດີງາມ ລະຫວ່າງ ສປປລາວ 
ແລະ ຕ່າງປະເທດ ເວົ້າລວມ, 
ເວົ້າສະເພາະ ລະຫວ່າງອົງການ
ນິຕິບັນຍັດຂອງລາວ ແລະ ຕ່າງ
ປະເທດ ໄດ້ຮັບການເສີມຂະ
ຫຍາຍຍ່ິງໆຂ້ຶນ. ທ່ານຍັງໄດ້ໃຫ້
ຂ້ໍມູນກ່ຽວກັບສະພາແຫ່ງຊາດ 
ພ້ອມທັງແຈ້ງໃຫ້ຊາບການພົວ
ພັນຮ່ວມມື ແລະ ທິດທາງລະ

ຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ
ລັດຖະສະພາຕ່າງປະເທດ ເຊ່ິງຈະ
ສືບຕໍ່ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ເຊັນບົດບັນ
ທຶກວ່າດ້ວຍການຮ່ວມມືລະຫວ່າງ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ກັບ ລັດຖະ
ສະພາຕ່າງປະເທດ ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນກັບລັດຖະສະພາປະເທດ
ເພື່ອນມິດຍຸດທະສາດ ເພື່ອຊຸກ
ຍູ້ສົ່ງເສີມ ແລະ ເປີດກວ້າງການ
ພົວພັນຮ່ວມມືບົນພ້ືນຖານແນວ
ທາງການຕ່າງປະເທດຂອງພັກ-
ລັດເຮົາ; ແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນ
ຂັ້ນສູງ ແລະ ຂັ້ນຕ່າງໆຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ຄະນະມິດຕະພາບ
ລັດຖະສະພາລາວ ກັບ ຕ່າງປະ
ເທດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນ
ແຂວງ ກັບ ລັດຖະສະພາຕ່າງປະ
ເທດ ເພື່ອຢ້ຽມຢາມ, ເຮັດວຽກ 

(ສພຊ) - ວັນທີ 22 ພະ
ຈິກ 2024 ສະຫາຍ ອຳໄພ ຈິດ
ມານົນ ຮອງປະທານກຳມາທິ
ການກົດໝາຍ (ກກໝ) ໄດ້ພົບ
ປະເຮັດວຽກກັບສະຫາຍ ຫວັງ 
ເຈິ໋ນຈຽງ ຮອງລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງຍຸຕິທຳ ແຫ່ງ ສປຈີນ ພ້ອມ
ດ້ວຍຄະນະ     ໃນໂອກາດມາຢ້ຽມ
ຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປ
ລາວ ເຊ່ິງເປັນການປະກອບສ່ວນ
ຮັດແໜ້ນ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍ
ສາຍພົວພັນມິດຕະພາບອັນ
ເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມຍຸດ
ທະສາດ ຮອບດ້ານ ໝ້ັນຄງົຍາວ
ນານ ຕາມທິດ 4 ດີ ລະຫວ່າງ
ສອງພັກ, ສອງລັດ ແລະ ປະຊາ
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ຊົນສອງຊາດ ແລະ ການເປັນຄູ່
ຮ່ວມຊາຕາກໍາສັງຄົມນິຍົມ ລາວ-
ຈີນ, ຈີນ-ລາວ ໃຫ້ນັບມື້ນັບຂະ
ຫຍາຍຕົວ, ເກີດດອກອອກຜົນ
ຍ່ິງຂ້ຶນກວ່າເກ່ົາ ແລະ ນຳເອົາຜົນ
ປະໂຫຍດຕົວຈິງມາສູ່ປະຊາຊົນ
ສອງຊາດ.

ໃນການພົບປະ, ສອງ
ຝ່າຍໄດ້ແຈ້ງໃຫ້ກັນຊາບໂດຍ
ຫຍ້ໍກ່ຽວກັບພາລະບົດບາດ, ການ
ເຄ່ືອນໄຫວວຽກງານຂອງກຳມາ
ທິການກົດໝາຍ ແລະ ກົນໄກ
ການພົວພັນລະຫວ່າງ ກກໝ 
ກັບກະຊວງຍຸຕິທໍາ ຂອງ ສປປ
ລາວ; ພາລະບົດບາດ, ການເຄ່ືອນ
ໄຫວວຽກງານຂອງກະຊວງຍຸຕິ

ທໍາ ແລະ ກົນໄກການພົວພັນລະ
ຫວ່າງກະຊວງຍຸຕິທໍາກັບກໍາມາ
ທິການລັດຖະທຳມະນູນ ແລະ 
ກົດໝາຍ ຂອງສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນທົ່ວປະເທດຈີນ. ພ້ອມ
ທັງຕີລາຄາສູງຕ່ໍຜົນການພົບປະ
ສອງຝ່າຍລະຫວ່າງສອງຮອງລັດ
ຖະມົນຕີກະຊວງຍຸຕິທຳ ແລະ 
ການລົງນາມຮ່ວມກັນໃນບົດບັນ
ທຶກຄວາມເຂົ້າໃນ (MOU) ວ່າ
ດ້ວຍການຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງ
ກະຊວງຍຸຕິທຳລາວ-ຈີນ ເຊ່ິງຈະ
ເປັນນິຕິກຳບ່ອນອິງໃຫ້ແກ່ສອງ
ກະຊວງ ໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນສູງຂຶ້ນ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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ແລະ ປະສົບການອັນລ້ໍາຄ່າ ທ່ີຕິດ
ພັນກບັພາລະບດົບາດ, ສດິ ແລະ 
ໜ້າທີ່ຂອງສອງສະພາ ເຊິ່ງໄດ້
ປະກອບສ່ວນສໍາຄັນໃນການຮັດ
ແໜ້ນ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສາຍ
ພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນ
ເຊື້ອ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ

ຮອບດ້ານ ໝັ້ນຄົງ ຍາວນານ 
ຕາມທິດ 4 ດີ ລະຫວ່າງສອງພັກ, 
ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງ
ຊາດ ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຊາ
ຕາກໍາສັງຄົມນິຍົມ ລາວ-ຈີນ, 
ຈີນ-ລາວ ໃຫ້ນັບມື້ເປັນຮູບປະ
ທຳ ແລະ ແຕກດອກອອກຜົນ
ຍິ່ງໆຂຶ້ນ.

ສະຫາຍ ເຫີ ທຽນຊາຍ 
ກໍໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕ່ໍ

ການຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ ພ້ອມ
ທັງລາຍງານຜົນການພົບປະເຮັດ
ວຽກ ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ
ກັບກໍາມາທິການກົດໝາຍ, ແຈ້ງ
ສະພາບການທ່ີພ້ົນເດ່ັນໂດຍຫຍ້ໍ
ຂອງແຂວງ ແລະ ການປະຕິບັດພາ
ລະບົດບາດຂອງສະພາຜູ້ແທນປະ
ຊາຊົນແຂວງຊານຊີ ໃຫ້ຮັບຊາບ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

1. ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຄົ້ນ
ຄວ້າ, ວິເຄາະວິໄຈບັນຫາທີ່ຍັງ
ເປັນຂ້ໍຄົງຄ້າງ, ເປັນອຸປະສັກ ແລະ
ເປັນຂອດອຸດຕັນ ໃນການຈັດ
ຕ້ັງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດໃນ
ໄລຍະຜ່ານມາ ໃຫ້ຮູ້ສາເຫດຢ່າງ
ລະອຽດ, ຈະແຈ້ງ; ຈາກນັ້ນ ໃຫ້
ກຳນົດວິທີການ ແລະ ມາດຕະ
ການແກ້ໄຂ ໃຫ້ບັນລຸໃນລະດັບ
ທີ່ແນ່ນອນ ຈຶ່ງຈະສ້າງໄດ້ກຳລັງ
ແຮງອັນແທ້ຈິງໃຫ້ແກ່ການສືບ
ຕ່ໍຈັດຕ້ັງປະຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ 
ວ່າດ້ວຍການແກ້ໄຂບັນຫາຢາ
ເສບຕິດ ແຕ່ນ້ີຫາປີ 2025 ໃຫ້ມີ
ປະສິດທິພາບ ແລະ ປະສິດທິຜົນ.

2. ສືບຕໍ່ໂຄສະນາສ້າງ
ຄວາມຮັບຮູ້ທາງດ້ານກົດໝາຍ 
ແລະ ຜົນຮ້າຍຂອງບັນຫາຢາເສບ
ຕິດໃຫ້ທ່ົວເຖິງທຸກເປົ້າໝາຍ
ໃນສັງຄົມ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ບັນດາເປ້ົາໝາຍທ່ີເປັນກຸ່ມສ່ຽງ, 
ບ່ອນຫ່າງໄກສອກຫຼີກ, ທຸລະ
ກັນດານ ໂດຍນຳໃຊ້ກຳລັງສັງ 
ລວມຂອງທົ່ວປວງຊົນ, ໃນນັ້ນ 
ສະຖາບັນຄອບຄົວ, ອົງການຈັດ
ຕັ້ງພັກ-ລັດ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະ
ຫາຊົນ ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາ

ເຜົ່າທຸກຊັ້ນຄົນ ເປັນຫຼັກແຫຼ່ງ 
ຈຶ່ງຈະເຮັດໃຫ້ວຽກງານໂຄສະ
ນາເຜີຍແຜ່ກົດໝາຍ, ຜົນຮ້າຍ
ຂອງບັນຫາຢາເສບຕິດ ໄດ້ເຄ່ືອນ
ໄຫວຢ່າງແຂງແຮງ, ສັງຄົມມີ
ການຫັນປ່ຽນຢ່າງແທ້ຈິງ.

3. ກວດກາຄືນບັນດາ
ກົດໝາຍ ແລະ ນິຕິກໍາໃຕ້ກົດ 
ໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ອັນໃດບໍ່ທັນ
ມີ ຫຼື ບໍ່ສອດຄ່ອງ ໂດຍສະເພາະ
ນິຕິກຳທ່ີເປັນບ່ອນອີງໃຫ້ແກ່
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໂທດຕ່ໍຜູ້ກະ
ທຳຜິດກ່ຽວກັບຢາເສບຕິດທ່ີ
ເກີດຂຶ້ນໃໝ່ ໃຫ້ຂຸ້ນຂ້ຽວ ສ້າງ 
ຫຼື ປັບປຸງໃຫ້ສຳເລັດໂດຍໄວ 
ເພ່ືອຮອງຮັບໃຫ້ແກ່ການຕັດສິນ
ຄະດີເປັນໄປຕາມກົດໝາຍກຳ
ນົດໄວ້.

4. ເອົາໃຈໃສ່ປັບປຸງ 
ແລະ ເຝິກອົບຮົມທັກສະດ້ານ
ການເປັນມືອາຊີບ ໃຫ້ແກ່ກຳລັງ 
ປກສ ຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ເປັນປົກ
ກະຕິ, ຕໍ່ເນື່ອງ ໂດຍສະເພາະ
ແມ່ນກຳລັງ ປກສ ຂັ້ນເມືອງ, 
ຂັ້ນບ້ານ; ສະໜອງງ ົບປະມານ, 
ປະກອບພາຫະນະ, ອຸປະກອນ
ຮັບໃຊ້ທີ່ຈຳເປັນ ເພື່ອໃຫ້ເຂົາ
ເຈົ້າມີຄວາມສາມາດ ແລະ ເປັນ
ເຈ້ົາຕົນເອງໃນການຈັດຕ້ັງປະຕິ

ບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍການ
ແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດຢູ່ຂ້ັນ
ຮາກຖານ ໃຫ້ມີປະສິດທິພາບ 
ແລະ ປະສິດທິຜົນຫຼາຍຂຶ້ນ.

5. ເອົາໃຈໃສ່ຕິດຕາມ
ກວດກາ ແລະ ສຶກສາອົບຮົມປະ
ຊາຊົນ ໂດຍສະເພາະຢູ່ເຂດຫ່າງ
ໄກສອກຫຼີກ, ທຸລະກັນ ດານ ບໍ່
ໃຫ້ລັກລອບປູກຝິ່ນ ແລະ ພືດ
ທີ່ມີສານເສບຕິດ ທັງຊຸກຍູ້ສົ່ງ
ເສມີ ແລະ ຊວ່ຍເຫືຼອໃຫ້ເຂົາເຈົາ້
ໄດ້ເຂ້ົາຮ່ວມໃນໂຄງການປູກພືດ
ທົດແທນໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ຫັນ
ເປັນອາຊີບແບບຖາວອນໝ້ັນຄົງ, 
ພ້ອມທັງຕິດຕາມກວດກາດໍາ
ເນີນມາດຕະການດ້ານກົດໝາຍ 
ຕໍ່ຜູ້ສະໜອງທຶນປູກຝິ່ນ ແລະ 
ພືດທ່ີມີສານເສບຕິດ ຢູ່ເບ້ືອງຫັຼງ 
ຢ່າງເຂັ້ມງວດ.

6. ເພ່ີມທະວີຄວາມເປັນ
ເຈ້ົາການໃນການພົວພັນປະສານ
ສົມທົບກັບບັນດາປະເທດໃກ້
ຄຽງທ່ີມີຊາຍແດນຕິດຈອດກັບ
ສປປລາວ ໂດຍສະເພາະແມ່ນປະ
ເທດທ່ີຍັງມີພ້ືນທ່ີ ແລະ ມີຄວາມ
ສ່ຽງໃນການຂົນສົ່ງ, ຄ້າ-ຂາຍ 
ແລະ ເປັນບ່ອນຜະລິດຢາເສບ
ຕິດ ເພື່ອຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂ
ຮ່ວມກັນໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ.
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ທ່ານ ບຸນຕາ ເທບພະວົງ ສະມາ
ຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະ
ຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 1 ນະຄອນ
ຫຼວງວຽງຈັນ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນ
ຕໍ່ບົດລາຍງານຂອງທ່ານນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີ ແລະ ຄະນະລັດຖະ
ບານ ໂດຍລົງເລິກວຽກຈຸດສຸມ
ການປັບປຸງຄຸນນະພາບຂອງການ
ສຶກສາ: ວຽກງານສຶກສາ ແມ່ນ
ວຽກທ່ີສໍາຄັນທ່ີສຸດຂອງພັກ ເພາະ
ວ່າພັກເຮົາໄດ້ກຳນົດແຕ່ຫົວທີ
ແຕ່ອະດີດຈົນມາຮອດປັດຈຸບັນ 
ວ່າໃຫ້ເອົາວຽກສຶກສາໄປກ່ອນ
ທຸກວຽກບາດກ້າວໜຶ່ງ, ລັດຖະ
ບານກໍໄດ້ເອົາໃຈໃສ່ຜັນຂະຫຍາຍ 
ແລະ ກຳນົດນະໂຍບາຍ 18% 
ທາງດ້ານງ ົບປະມານ, ສພຊ ກໍ
ໄດ້ຮັບຮອງເອົາເປັນກົດໝາຍ
ແລ້ວ; ແຕ່ໃນສະພາບຕົວຈິງ 
ການສຶກສາໄດ້ຮັບງ ົບປະມານ
ພຽງ 9-12%, ງບົປະມານ 18% 
ນີ້ ແມ່ນການຄົ້ນຄວ້າຂອງພາກ
ສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງເພ່ືອສະໜອງສະ
ເພາະວຽກສຶກສາທິການເທ່ົານ້ັນ;
ແຕ່ໄລຍະຜ່ານມາ ການສຶກສາ
ໄດ້ຮັບງ ົບບໍ່ຄົບຖ້ວນຕາມມະຕິ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ພັດເພີ່ມວຽກ
ກິລາກາຍະກໍາ, ວຽກພັດທະ
ນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດແຫ່ງ
ຊາດ, ວຽກວິທະຍາສາດ ເຂົ້າ
ຕື່ມອີກ ແຕ່ງ ົບກໍຍັງສໍ່າເກົ່າ. ສະ
ພາບການດ່ັງກ່າວ ແມ່ນຕ້ົນເຫດ
ອັນໜ່ຶງທ່ີກະທົບເປັນຕ່ອງໂສ້ຕ່ໍ
ການສຶກສາແຕ່ຂ້ັນສູນກາງລົງ
ຮອດທ້ອງຖິ່ນ, ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ສະ
ພາບການສຶກສາຂອງບ້ານເຮົາ 
ໂດຍການຕີລາຄາຖືວ່າບ່ໍປົກກະ
ຕິ; ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງຂໍແລກປ່ຽນບາງ
ບັນຫາດັ່ງນີ້: 

1. ໃຫ້ລັດຖະບານເອົາ
ຈິງເອົາຈັງສຸມໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ມະຕິຕົກລົງຂອງຄະນະລັດຖະ
ບານ ສະບບັເລກທີ 09/ລບ ໂດຍ
ມອບໃຫ້ທ່ານຮອງນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີເປັນຜູ້ນໍາພາຊີ້ນໍາໂດຍກົງ
ແຕ່ສູນກາງຮອດທ້ອງຖິ່ນ ໃຫ້
ປະຕິຮູບ ແລະ ແກ້ໄຂບັນຫາລະ
ບົບການສຶກສາໃຫ້ເປັນຮູບປະ
ທໍາ  ແລ້ວລາຍງານຕ່ໍກອງປະຊຸມ

ສ ະ ໄ ໝ ສ າ
ມັນເທື່ອທີ 9 
ເທື່ອທີ 10 
ໃນປີ 2025
ເຊິ່ງເປັນບັ້ນ
ສຸດທ້າຍຂອງ
ສູນກາງພັກ 
ສະໄໝທີ XI 
ແລະ ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ
ຊຸດທີ IX
ເ ປັ ນ ຂ ອ ງ
ຂວັນໃຫ້ແກ່

ພັກ ແລະ ສພຊ ກໍຄືປະຊາຊົນ. 
ອັນທີ 2 ປະຕິບັດງ ົບປະມານ
ໃຫ້ຂະແໜງສຶກສາໃຫ້ ຄົບ
ຖ້ວນຕາມມະຕິຂອງ ສພຊ ກໍຄື
ກົດໝາຍ ຕາມຄວາມຮຽກຮ້ອງ
ຂອງວຽກງານຕົວຈິງໃນປັດຈຸ
ບັນ. ອັນທີ 3 ປັບປຸງກົງຈັກກະ
ຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ 
ເຊ່ິງກະຊວງມີ 4 ໜ້າວຽກໃຫຍ່: 
ສຶກສາທິການ, ກິລາກາຍຍະກຳ, 
ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ
ແຫ່ງຊາດ, ວິທະຍາສາດ; ສະເໜີ
ເອົາວຽກກິລາກາຍະກໍາ ໄປ
ຮວມເຂ້ົາກັບຄະນະຊາວໜຸ່ມປະ
ຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ເປັນຄະນະ
ຊາວໜຸ່ມ ແລະ ກິລາ ຫຼື ກະຊວງ
ທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ກິລາ ເພາະເໝາະ
ສົມກັບປະເທດເຮົາໃນປັດຈຸບັນ, 
ປະເທດອາຊຽນຈໍານວນໜ່ຶງທ່ີ
ເຂັ້ມແຂງ ເຂົາເຈົ້າກໍເຮັດແບບ
ນັ້ນ; ເອົາວຽກພັດທະນາຊັບພະ
ຍາກອນມະນຸດ ໄປຂຶ້ນກັບສະ
ຖາບັນການເມືອງ ແລະ ການປົກ
ຄອງແຫ່ງຊາດ ໂດຍມີຄະນະຈັດ
ຕ້ັງສູນກາງພັກຊ້ີນໍາໂດຍກົງ ເພ່ືອ
ພັດທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ
ໃຫ້ກ້າວຂຶ້ນ; ສະນັ້ນ, ກະຊວງ
ດັ່ງກ່າວຈະມີຊື່ວ່າ ກະຊວງສຶກ
ສາທິການ ແລະ ວິທະຍາສາດ.

2. ຍົກບົດບາດໃຫ້ທ້ອງ
ຖິ່ນ, ແຂວງ ດ້ານການສຶກສາທິ
ການ ແລະ ວິທະຍາສາດ ເປັນ
ເຈ້ົາການໂດຍກົງຮອບດ້ານ ໂດຍ
ສະເພາະກຳນົດແຜນໂຄງການ
ການສຶກສາ, ງ ົບປະມານ, ຫຼັກ
ສູດການຮຽນ-ການສອນບາງ
ຫຼັກສູດ ແລະ ບັນດາບຸຄະລາ
ກອນຂອງທ້ອງຖິ່ນເອງ ໂດຍ
ຜ່ານສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງ 
ເພ່ືອເປັນການແຂ່ງຂັນດ້ານການ
ສຶກສາວິທະຍາສາດ ໃນ 17 
ແຂວງ ແລະ 1 ນະຄອນຫຼວງ 
ແຂ່ງຂັນກັນດ້ານການສຶກສາວ່າ
ແຂວງໃດຈະເປັນຈຸດສຸມຈຸດເດ່ັນ; 
ເງນິເກີນແຜນຂອງແຕ່ລະແຂວງ
ນ້ັນ ໃຫ້ອະນຸມັດສຸມໃສ່ການສຶກ
ສາ, ວິທະຍາສາດ ແລະ ພື້ນຖານ
ໂຄງລ່າງຂອງການສຶກສາ; ສ່ວນ

ກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ວິ
ທະຍາສາດ ສຸມໃສ່ວາງແຜນດ້ານ
ນະໂຍບາຍການຄຸ້ມຄອງ, ຕິດ
ຕາມກວດກາມະຫາພາກ ແລະ 
ສືບຕ່ໍກ່ໍສ້າງຜູ້ທ່ີຮຽນຈົບຂ້ັນແຂວງ 
ເພ່ືອໄປຄົ້ນຄວ້າຕ່ໍຕ່າງປະເທດ 
ຫຼື ເຂົ້າເຮັດວຽກຢູ່ບ່ອນຕ່າງໆ, 
ຍາດແຍ່ງການຊ່ວຍເຫືຼອຈາກສາ
ກົນ ເພື່ອມາຊ່ວຍພື້ນຖານໂຄງ
ລ່າງ ແລະ ຊ່ວຍການສຶກສາຢູ່ແຕ່
ລະແຂວງເພ່ືອໃຫ້ເປັນຮູບປະທໍາ.

3. ດ້ານບຸຄະລາກອນ
ການນໍາພາ: ໃຫ້ມີກົມການເມືອງ
ສູນກາງພັກ 1 ທ່ານ ເປັນຮອງ
ນາຍົກ ຄວບຕໍາແໜ່ງລັດຖະມົນ
ຕີ ຊີ້ນໍານໍາພາໂດຍກົງລົງເລິກ
ວຽກງານການສຶກສາ ຫຼື ວິທະ
ຍາສາດ ຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນໃຫ້ເຂັ້ມ
ແຂງໜັກແໜ້ນ, ກຳມະການສູນ
ກາງພັກ 1 ທ່ານ ເປັນຮອງລັດ
ຖະມົນຕີ ຜູ້ປະຈໍາການ ເຮັດວຽກ
ບໍລິຫານ ແລະ ການຕ່າງປະເທດ
ດຶງດູດການຊ່ວຍເຫຼືອ, ກຳມະ
ການສໍາຮອງສູນກາງພັກ 1 ທ່ານ 
ເປັນຜູ້ລົງເລິກຊ້ີນໍາວຽກງານມະ
ຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ຮອງລັດຖະມົນຕີ 1 ທ່ານ ລົງ
ເລິກວຽກງານການສຶກສາພາກ
ສາມັນສຶກສາທົ່ວໄປ; ປະກອບ
ເອົາສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ 
2-3 ທ່ານ ຄວບຕໍາແໜ່ງຫົວ
ໜ້າກົມຈັດຕັ້ງ ຫຼື ກົມກວດກາ 
ຫືຼ ເປັນອຳນວຍການໃຫຍ່ມະຫາ
ວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດ, ເປັນ ສສຊ 
ຊ່ວຍລັດຖະບານແລ້ວ ຍັງຕິດ
ຕາມກວດກາເພ່ືອເປັນຂົວຕ່ໍໃຫ້
ແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ.

ບານແຂວງໄປຮອດເມືອງວິລະ
ຊົນ ກໍຄືເມືອງນາແລ, ຜ່ານການ
ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ ແຂວງໄດ້ສະເໜີ
ດັດແກ້ຫົວໜ່ວຍລາຄາໃຊ້ເວລາ
ດົນພໍສົມຄວນ ມາຮອດປັດຈຸ
ບັນກໍບ່ໍທັນໄດ້ດັດແກ້ເທ່ືອ, ມູນ
ຄ່າໂຄງການທ່ີສະເໜີດັດແກ້ໄລ
ຍະນັ້ນ ມາຮອດປັດຈຸບັນ ບາງ
ເທ່ືອອາດຈະເປັນໄປບໍ່ໄດ້ອີກ
ແລ້ວ. ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງຂໍສະເໜີໃຫ້
ລັດຖະບານຮີບຮ້ອນດັດແກ້ງ ົບ
ປະມານໂຄງການດ່ັງກ່າວຄືນ 
ເພ່ືອສາມາດຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໃຫ້
ສຳເລັດໂດຍໄວ; ນອກຈາກຈະ
ດັດແກ້ແລ້ວ, ກໍຂໍໃຫ້ສືບຕໍ່ຈັດ
ສັນງບົປະມານໃຊ້ວຽກທ່ີຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດສຳເລັດຕາມຕົວຈິງທ່ີ
ພວກເຮົາໄດ້ເຮັດກ່ອນ, ຜ່ານ
ມາຈັດສັນຂອນຂ້າງໜ້ອຍ.

ສະເໜີລັດຖະບານຮີບ
ຮ້ອນກວດກາ ແລະ ລົງທຶນໃສ່
ການກໍ່ສ້າງພ້ືນຖານໂຄງລ່າງ 
ໂດຍສະເພາະແມ່ນເຂດເຊ່ືອມຕ່ໍ
ເຊ່ືອມຈອດລະຫວ່າງແຂວງຫຼວງ
ນ້ຳທາຫາຊາຍແດນບ່ໍເຕັນ, ຈາກ
ບໍ່ເຕັນໄປຮອດນາເຕີຍຫາເສັ້ນ
ທາງລົດໄຟ ເຊ່ິງຈຸດດ່ັງກ່າວເສ້ັນ
ທາງເປ່ເພຫຼາຍທີ່ສຸດ; ດ່ານບໍ່
ເຕັນ ເປັນດ່ານພາສີໜຶ່ງທີ່ເກັບ
ລາຍງານເຂ້ົາງ ົບປະມານຫຼາຍພໍ
ສົມຄວນ ມາຮອດເດືອນ 10 
ປີນີ້ ເກີນ 656 ກວ່າຕື້ກີບແລ້ວ, 
ສະນັ້ນ ຖ້າເຮົາສຸມໃສ່ແກ້ໄຂ
ພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ເຊື່ອວ່າການ
ຈັດເກັບລາຍຮັບງ ົບປະມານຈະ
ໄດ້ຫຼາຍກວ່າ.

(ສພຊ)- ທ່ານ ສົມ
ພອນ ສີອຸ
ດົມພັນ ສະ
ມາຊິກສະພາ
ແ ຫ່ ງ ຊ າ ດ 
(ສສຊ) ປະ
ຈຳເຂດເລືອກ
ຕັ້ງທີ 6 
ແຂວງຫຼວງ
ພະບາງ ໄດ້
ປະກອບຄຳ
ເ ຫັ ນ ຕ່ໍ ບົ ດ
ລ າ ຍ ງ າ ນ
ຂ ອ ງ ທ່ າ ນ

ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕ້ັງປະຕິບັດແຜນພັດ
ທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ, ແຜນ
ງ ົບປະມານແຫ່ງລັດ, ແຜນເງິນ
ຕາ ປະຈໍາປີ 2024 ແລະ ແຜນ
ການປະຈຳປີ 2025; ແຜນການ
ລົງທຶນຂອງລັດ, ແຜນຈັດສັນງບົ
ປະມານ ປະຈຳປີ 2025 ເຊ່ິງມີ
ບາງຕອນວ່າ: ດ້ວຍຄວາມພະຍາ
ຍາມຂອງລັດຖະບານ ເຫັນໄດ້
ວ່າບັນລຸຜົນໃນຫຼາຍດ້ານ; ສຳ
ລັບເຂດເລືອກຕ້ັງທີ 6 ກໍມີຜົນ

ສຳເລັດເຊັ່ນດຽວກັນ ອັນພົ້ນ
ເດ່ັນແມ່ນສາມາດເກັບລາຍ
ຮັບໄດ້ແລ້ວ 125%, ການທ່ອງ
ທ່ຽວກໍຂະຫຍາຍຕົວ, ມາຮອດ
ເດືອນຕຸລາ ມີນັກທ່ອງທ່ຽວ
ເຂົ້າມາທ່ຽວຫຼວງພະບາງ 1.7 
ລ້ານກວ່າເທື່ອຄົນ.

ຜ່ານການຕິດຕາມກວດ
ກາຂອງຄະນະ ສສຊ ກໍຍັງເຫັນ
ວ່າມີບັນຫາທ່ີຈະຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່ 
ເປັນຕ້ົນແມ່ນການຄຸ້ມຄອງລາ
ຄາສິນຄ້າ, ການຜະລິດສິນຄ້າຍັງ
ບ່ໍທັນເປັນຂະບວນຢ່າງແຂງແຮງ, 
ການລັກລອບອະນຸຍາດ ແລະ 
ການຄຸ້ມຄອງການຂຸດຄົ້ນແຮ່
ທາດ ຍັງບ່ໍທັນຮັດກຸມ ພາໃຫ້ເກີດ
ມີປາກົດການຫຍ້ໍທ້ໍຫຼາຍຢ່າງ, 
ບັນຫາທ່ີໜ້າເປັນຫ່ວງຢ່າງໜ່ຶງ 
ກໍແມ່ນວຽກການສຶກສາ ມີທ່າ
ອຽງຖົດຖອຍ, ປາກົດການຫຍໍ້
ທ້ໍຫຼາຍກໍລະນີຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຮັບ
ການແກ້ໄຂຢ່າງເດັດຂາດເຂ້ັມ
ງວດ ເປັນຕ້ົນການອະນຸຍາດຂຸດ
ຄົ້ນແຮ່ທາດຊະຊາຍ, ບັນຫາຢາ
ເສບຕິດ ແລະ ອື່ນໆ ເຊິ່ງບັນຫາ
ທ່ີກ່າວມານ້ັນ ສະເໜີລັດຖະບານ
ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂໃຫ້ເປັນຮູບ
ປະທຳ.

ສຳລັບທິດທາງປີ 2025 
ຢາກສະເໜີຕ່ໍລັດຖະບານບາງ
ບັນຫາດັ່ງນີ້:

1. ໃຫ້ມີທິດທາງລະອຽດ
ໃນການຊຸກຍູ້ສົ່ງເສີມການຜະ
ລິດສິນຄ້າພາຍໃນ, ໃນນີ້ ແມ່ນ
ໃຫ້ເອົາໃຈໃສ່ຊຸກຍູ້ສ່ົງເສີມດ້ານ
ວິຊາການ, ການນຳໃຊ້ເຕັກນິກ
ວິຊາການໃໝ່ເຂ້ົາໃນການຜະລິດ, 
ການດຳເນີນທຸລະກິດຕ່າງໆ.

2. ເອົາໃຈໃສ່ແກ້ໄຂຊີ
ວິດການເປັນຢູ່ຂອງພະນັກງານ, 
ທະຫານ, ຕຳຫຼວດ ແລະ ປະຊາ
ຊົນບັນດາເຜົ່າ ອັນສຳຄັນແມ່ນ
ໃຫ້ເລ່ັງໃສ່ການສ້າງອາຊີບໝ້ັນ
ທ່ຽງໃຫ້ແກ່ເຂົາເຈົ້າ, ຮີບຮ້ອນ
ປະຕິບັດນະໂຍບາຍເພ່ີມເງິນ
ເດືອນ, ນະໂຍບາຍຕ່າງໆໃຫ້ໄວ 
ເພ່ືອແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກຂອງ
ພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕຳຫຼວດ 
ແລະ ປະຊາຊົນບັນດາເຜົ່າ.

3. ສຸມທຶນຮອນເຂ້ົາໃນ

ການປັບປຸງ, ສ້ອມແປງເສ້ັນທາງ
ທີ່ເປ່ເພ ໃຫ້ສາມາດທຽວໄດ້ສະ
ດວກກວ່າເກົ່າ ເພາະເສັ້ນທາງ

ຫຼວງແຫ່ງຊາດ
ທ່ີຜ່ານແຂວງ
ຫຼວງພະບາງ
ກໍ ເປ່ ເພຊຸດ
ໂຊມ; ໄລຍະ
ຜ່ານມາທາງ
ກະຊວງໂຍ
ທ າ ທິ ກ າ ນ 
ແລະ ຂົນສົ່ງ 
ກໍໄດ້ມີຄວາມ
ພະຍາຍາມ
ແກ້ໄຂ, ແຕ່

ກໍຢາກໃຫ້ລັດຖະບານຊ່ວຍແກ້
ໄຂຕື່ມ.

4. ສຳລັບແຜນການລົງ
ທຶນຂອງລັດປະຈຳປີ 2025 
ແມ່ນເຫັນດີສະໜັບສະໜູນ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນການກຳນົດເປົ້າ
ໝາຍຂອງການລົງທຶນໃນການ
ພັດທະນາຊົນນະບົດ ແລະ ແກ້
ໄຂຄວາມທຸກຍາກ, ການລົງທຶນ
ເຂ້ົາໃນການປັບປຸງເສັ້ນທາງທ່ີ
ຕິດພັນກັບການນຳໃຊ້ລົດໄຟ
ລາວ-ຈີນ, ປັບປຸງເສັ້ນທາງຕິດ
ພັນກັບການທ່ອງທ່ຽວ; ສະນ້ັນ, 
ຢູ່ຈຸດນ້ີຢາກສະເໜີຕ່ໍລັດຖະບານ
ຊ່ວຍຈັດສັນງົບປະມານເຂ້ົາໃນ
ການປັບປຸງເສັ້ນທາງໄປຫາສະ
ຖານີລົດໄຟ, ເສັ້ນທາງໄປຕາດ
ກວາງຊີ ເຊ່ິງຜ່ານມາແຂວງກໍໄດ້
ມີຄວາມພະຍາຍາມປັບປຸງຈຳ
ນວນໜ່ຶງ ແຕ່ກໍຍັງຕ້ອງການທຶນ
ປັງປຸງຕ່ືມ ເພາະເສ້ັນທາງດ່ັງກ່າວ
ຮັບໃຊ້ການທ່ອງທ່ຽວ, ແຂກໄປ
ຫຼາຍ ມັນເປັນໃບໜ້າໃບຕາຂອງ
ປະເທດເຮົາ.

5. ເອົາໃຈໃສ່ຄຸ້ມຄອງ
ການຂຸດຄ້ົນແຮ່ທາດຕ່າງໆ ໂດຍ
ສະເພາະແມ່ນເຂ້ັມງວດໃນການ
ຕິດຕາມກວດກາການອະນຸຍາດ
ຂຸດຄົ້ນແຮ່ທາດຕ່າງໆ, ຖ້າອະນຸ
ຍາດບ່ໍຖືກຕ້ອງ ກໍຕ້ອງເດັດຂາດ
ປະຕິບັດວິໄນ; ນອກນ້ັນ, ກໍຕ້ອງ
ຄຸ້ມຄອງການເຄ່ືອນໄຫວຂຸດຄ້ົນ
ຂອງບັນດາບໍລິສັດຕ່າງໆຕາມ
ກົດໝາຍ.

(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ
ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ເມື່ອວັນ
ທີ 18 ພະຈິກຜ່ານມາ, ທ່ານ 
ບຸນມີ ພິມມະສອນ ສະມາຊິກ
ສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳ
ເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 12 ແຂວງຄຳ
ມ່ວນ ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ບົດ
ລາຍງານຂອງທ່ານນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີ ເຊິ່ງມີເນື້ອໃນບາງຕອນ
ດັ່ງນີ້:

1. ການຄຸ້ມຄອງການ
ລົງທຶນຂອງເອກະຊົນພາຍໃນ 
ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ທ່ານນາຍົກ
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(ສພຊ) - ກອງປະຊຸມ

ສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 8 ຂອງສະ
ພາແຫ່ງຊາດ (ສພຊ) ຊຸດທີ IX 
ເມື່ອວັນທີ 18 ພະຈິກຜ່ານມາ, 

(ສພຊ) - ທ່ານ ຄຳຟອງ 
ອິນມານີ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 3 
ແຂວງຫຼວງນ້ຳທາ ໄດ້ມີຄຳເຫັນ
ຕ່ໍບົດລາຍງານຂອງລັດຖະບານ 
ໃນວາລະການດຳເນີນກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດຊຸດທີ IX ເມື່ອ
ວັນທີ 18 ພະຈິກ 2024 ເຊິ່ງ
ມີເນື້ອໃນບາງຕອນວ່າ: ແຂວງ
ຫຼວງນ້ຳທາ ມີໂຄງການເປ້ົາໝາຍ
ສະເພາະຂອງລັດຖະບານ ຄືເສັ້ນ
ທາງປູຢາງ 2 ຊັ້ນ ຈາກເທດສະ
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ລັດຖະມົນຕີກໍໄດ້ເວ້ົາແລ້ວກ່ຽວ
ກັບມາດຕະການໃນການແກ້ໄຂ, 
ການສຳປະທານການເຊ່ົາເນ້ືອທ່ີ
ດິນ ຖືວ່າເດັດຂາດຕົວຈິງ; ເຖິງ
ແນວໃດກໍຕາມ, ການແກ້ໄຂຍັງ
ຊັກຊ້າ, ຍັງມີຫຼາຍໂຄງການທີ່
ຈອງໄວ້ຊື່ໆບໍ່ເຮັດຫຍັງ, ບາດຜູ້
ມີທຶນ ຢາກມາລົງທຶນກໍມາບ່ໍໄດ້ 
ຍ້ອນວ່າໂຄງການມີເຈ້ົາຂອງ
ຈອງໄວ້ຢູ່ ໂດຍສະເພາະໂຄງການ
ທີ່ຕິດພັນແຫຼ່ງວັດຖຸດິບ ໂດຍ
ສະເພາະແຂວງຄຳມ່ວນ ກໍໄດ້ສະ
ເໜີໃຫ້ບໍລິສັດ ຊີໂນ ເຮັດໂຮງ
ງານປຸ໋ຍ ແຕ່ບ່ໍມີວັດຖຸ (ຖ່ານຫີນ) 
ສະໜອງໃຫ້ເຂົາເຈົ້າ, ແຕ່ວ່າມີ
ຫຼາຍບໍລິສັດຖ່ານຫີນທ່ີມີບໍລິ
ສັດອື່ນຈອງໄວ້ແລ້ວ ແຕ່ເຮົາບໍ່
ສາມາດຈະໄປຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ໄດ້, ບັນຫານ້ີສະເໜີໃຫ້ກະຊວງ, 
ຂະແໜງການທ່ີກ່ຽວ ຂ້ອງກວດ
ກາຄືນ ບໍ່ວ່າຈະເປັນເລື່ອງຖ່ານ
ຫີນ ບັນຫາເນື້ອທີ່ກໍເຊັ່ນດຽວ
ກນັ. ບນັຫາທີສອງ, ການໃຫ້ສຳ
ປະທານ ຄິດວ່າມັນຫຼາຍໂພດ ຜູ້
ໜ່ຶງ 200-300 ເຮັກຕາ, 1,000 
ເຮກັຕາ ກມໍ ີ    ແຕ່ເຮດັຕົວຈງິບາງ
ທີບໍ່ຮອດ 100 ເຮັກຕາ.

2. ການແກ້ໄຂຜົນກະ
ທົບຕ່ໍສ່ິງແວດລ້ອມ-ສັງຄົມ: ກອງ
ປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທື່ອທີ 7 
ກໍໄດ້ເວົ້າແລ້ວ ຍັງມີຫຼາຍໂຄງ
ການໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຢູ່ ບໍ່ທັນ
ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂ ໂດຍສະເພາະ
ຢູ່ແຂວງຄຳມ່ວນ ກໍຄືຢູ່ເຂດນ້ຳ
ປະແທ່ນ ເພິ່ນກໍວ່າຈະເຮັດໃຫ້
ນ້ຳໃສ ແຕ່ມາຮອດປັດຈຸບັນຍັງ
ຄືເກົ່າ ບໍ່ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂ, ກໍ
ຢາກສະເໜີຕ່ືມວ່າຈະມີມາດຕະ
ການແນວໃດກ່ຽວກັບບັນຫາ
ດັ່ງກ່າວ; ນອກນັ້ນ, ກໍຍັງມີໂຄງ
ການອ່ືນໆ ຍັງໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ.

3. ວຽກງານສຶກສາ: ລູກ
ຫຼານບໍ່ໄປຮຽນກໍຫຼາຍ, ປະລະກໍ
ຫຼາຍ ຈະມີວິທີແກ້ໄຂບັນຫານີ້
ແນວໃດ, ຈຶ່ງຢາກສະເໜີວ່າ: 
ຜ່ານການສຳມະນາວິທະຍາສາດ
ຢູ່ວັງວຽງ ກໍໄດ້ຍົກຂຶ້ນວ່າ ຖ້າ
ຢາກໃຫ້ນັກຮຽນໄປໂຮງຮຽນ 
ແລະ ຮຽນຈົນຈົບ ຕ້ອງມີການ
ປະສານສົມທົບກັນລະຫວ່າງກະ

ຊວງສຶກສາ
ທິການ ແລະ 
ກິລາ, ກະຊວງ
ແ ຮ ງ ງ າ ນ 
ແລະ ສະຫວັດ
ດີການສັງຄົມ,
ກະຊວງພາຍ
ໃນເມ່ືອຮຽນ
ຈົບແລ້ວ ກໍ
ຄວນມີວຽກ
ເຮັດ ອາດຈະ
ສ່ົງເສີມວິຊາ
ຊີ ບ ໃດ ໜ່ຶ ງ 

ຫືຼວ່າເຈລະຈາກັບບໍລິສັດລົງທຶນ
ພາຍໃນ ຫຼື ເອກະຊົນພາຍໃນ 
ແລະ ຕ່າງປະເທດ, ຮຽນຈົບໃຫ້
ມີອາຊີບ ເຂົາເຈ້ົາຈ່ຶງຈະຕ້ັງໃຈ
ຮຽນ; ຖ້າມີແຕ່ຜະລິດອອກມາ 
ແລະ ບໍ່ໄດ້ເຮັດວຽກເຮັດງານ
ຫຍັງ, ອັນນີ້ກໍໄດ້ຕັ້ງບັນຫາກັນ
ຢູ່ ຄິດວ່າຖ້າມີແຜນຈັດສັນລະ
ອຽດວ່າປີນີ້ຈະມີໂກຕາວິຊາ
ຊີບດ້ານນ້ີເທ່ົາໃດ, ການບໍລິການ
ການທ່ອງທ່ຽວເທ່ົາໃດ, ເລື່ອງ
ອື່ນໆເທົ່າໃດ? ພວກເຮົາຍັງບ່ໍ
ທັນມີແຜນລະອຽດເພ່ືອປະສານ
ສົມທົບກັບຜູ້ປະກອບການ. 
ອີກບັນຫາໜຶ່ງ ຢາກໃຫ້ເບິ່ງຜູ້
ໃດທ່ີຮຽນດີຮຽນເກັ່ງໄດ້ໃບປະ
ກາດແດງ ຫືຼວ່າຈົບປະລິນຍາໂທ, 
ປະລິນຍາເອກ ໂດຍສະເພາະຜູ້
ຮຽນເກັ່ງ ຈົບມາແລ້ວ ກໍໃຫ້ບຸ
ລິມະສິດປະກອບວິຊາອາຊີບໃຫ້
ເຂົາ, ຖ້າບໍ່ມີວຽກເຮັດມັນກໍທໍ້
ຖອຍໃຈ ໂດຍສະເພາະພໍ່-ແມ່ 
ຜູ້ສົ່ງເສີມ.

4. ການແບ່ງຂັ້ນຄຸ້ມ
ຄອງ: ສະເໜີບັນດາກະຊວງທີ່
ກ່ຽວຂ້ອງໃຫ້ເບິ່ງຄືນຕື່ມ, ທິດ 
3 ສ້າງ ກໍໄດ້ເວົ້າແຈ້ງກ່ຽວກັບ
ການຫັນວຽກລົງສູ່ທ້ອງຖ່ິນຮາກ
ຖານ ເຊິ່ງຍັງຫຼາຍອັນທີ່ກະຊວງ
ຍັງບ່ໍທັນໄດ້ແບ່ງສິດໃຫ້ທ້ອງຖ່ິນ
ຄຸ້ມຄອງ ໂດຍສະເພາະທາງຫຼວງ
ແຫ່ງຊາດ; ສະເໜີວ່າ ທາງຫຼວງ
ແຫ່ງຊາດທີ່ຜ່ານແຂວງໃດ ກໍ
ຄວນມອບໃຫ້ແຂວງນັ້ນຄຸ້ມ
ຄອງທຸກຢ່າງຈະໄດ້ບ່ໍ, ສ່ວນທຶນ
ໃຫ້ກະຊວງຄຸ້ມຄອງກໍໄດ້ ແຕ່
ວ່າສຳຄັນໃຫ້ທ້ອງຖ່ິນຊ່ວຍຕິດ
ຕາມກວດກາວ່າມັນເປ່ເພແນວ
ໃດ, ຈະແປງແນວໃດ? ບໍ່ໃຫ້
ເປ່ເພໜັກແລ້ວຈຶ່ງໄປແປງ.

(ສພຊ) - ທ່ານ ກົງແກ້ວ 
ມີວໍລະຈັກ ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງ
ຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກ
ຕ້ັງທີ 13 ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ 
ໄດ້ປະກອບຄຳເຫັນຕ່ໍບົດລາຍ
ງານຂອງທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນ
ຕີ ໃນວັນທີ 18 ພະຈິກ 2024 
ວ່າ: ວຽກງານຈຸດສຸມທີ່ໄດ້ກໍາ
ນົດຢູ່ໃນແຜນພັດທະນາເສດຖະ
ກິດສັງຄົມ ວຽກງານຈຸດສຸມທີ
ໜຶ່ງຢູ່ໃນຂະແໜງກະສິກໍາ ໃນ
ນ້ັນໄດ້ມີແຜນສຸມໃສ່ຊຸກຍູ້ການ
ຜະລິດເຂົ້າໃນ 10 ແຂວງເປົ້າ
ໝາຍ ເຊິ່ງສະຫວັນນະເຂດ ກໍ
ແມ່ນໜ່ຶງແຂວງທ່ີນອນໃນເປົ້າ
ໝາຍຂອງໂຄງການຄ້ໍາປະກັນສະ
ບຽງອາຫານ, ສະເພາະປີ 2024 
ທ່ົວແຂວງສາມາດຜະລິດເຂ້ົາ 
ແລະ ເກັບກູ້ໄດ້ແລ້ວເຈັດແສນ
ກວ່າໂຕນ  ສະເລ່ຍໃສ່ພົນລະເມືອງ
ແມ່ນຖືກຜູ້ໜຶ່ງ 6-7 ຮ້ອຍກິໂລ
ຕໍ່ຄົນ ຖືວ່າກຸ້ມກິນ ແລະ ກໍສົ່ງ
ຂາຍຈໍານວນຫຼາຍໝ່ືນໂຕນ, 
ແຕ່ວ່າປີນີ້ ກໍເປັນປີທີ່ໂຊກດີນໍ້າ
ບໍ່ຖ້ວມ ຖ້າຫາກວ່າປີໃດທີ່ນໍ້າ
ຖ້ວມນ້ັນ ໃນສາມເມືອງເປ້ົາໝາຍ
ຂອງແຂວງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນຈໍາ
ພອນ, ສອງຄອນ ແລະ ຊົນນະ
ບູລີ ກໍຈະມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກ ຫຼື 
ບາງປີກໍອາດຈະກວມໄປຮອດ
ໄຊບູລີ ຈະເຮັດໃຫ້ຈໍານວນເຂົ້າ
ເປືອກຫຼູດລົງ; ເພື່ອຮອງຮັບໃຫ້
ແກ່ການຜະລິດເຂ້ົາໃຫ້ໄດ້ໃນ
ແຕ່ລະປີ ແມ່ນມີຄວາມຈໍາເປັນ
ຈະຕ້ອງສຸມໃສ່ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດ
ໂຄງການຊົນລະປະທານ ຄືຢູ່ເມືອງ
ຈໍາພອນ ແລະ ເມືອງສອງຄອນ 
ທ່ີໄດ້ຈັດຕ້ັງປະຕິບັດໃນໄລຍະ
ຜ່ານມາໃຫ້ສໍາເລັດ ແລະ ກໍໃຫ້
ສາມາດຜະລິດໃນສົກປີ 2025, 
ແຕ່ຜ່ານການຕິດຕາມກວດກາ
ຕົວຈິງ ເຫັນວ່າມີບາງໂຄງການ
ທ່ີຍັງມີລັກສະນະຊັກຊ້າ ເປັນຕ້ົນ
ແມ່ນໂຄງການຊົນລະປະທານຢູ່
ເມືອງສອງຄອນ ໃນເຂດລະຫາ
ນ້ໍາ ຕາມທ່ີປະເມີນເບ່ິງແລ້ວຄາດ
ວ່າຈະບໍ່ບັນລຸ, ປີກາຍນີ້ແກ້ໄຂ
ໄດ້ແຕ່ 300 ເຮັກຕາ ກໍຍັງບໍ່ໄດ້
ໝດົເນື້ອທີ່. ສະນັ້ນ, ຖາ້ວາ່ບໍ່ກະ
ຕຸກແຕ່ຫົວທີ ຈະເຮັດໃຫ້ໂຄງ
ການນ້ີລ່າຊ້າ ແລະ ກໍຈະບ່ໍທັນລະ
ດູການຜະລິດນາແຊງ, ຈຶ່ງຢາກ
ສະເໜີກະຊວງທ່ີກ່ຽວຂ້ອງລົງ

ໄປຊຸກຍູ້ຕ່ືມ
ອີກ; ນອກ
ຈາກນັ້ນ, ຍັງ
ມີໂຄງການ
ທ່ີໄດ້ເວ້ົາແລ້ວ
ໃນກອງປະ
ຊຸ ມສ ະ ໄໝ
ສາມັນເທ່ືອ
ທີ 7 ກະຊວງ
ກ່ຽວຂ້ອງກໍ
ຕົກລົງວ່າຈະ
ຈັດຕ້ັງປະຕິ

ບັດໂຄງການຫ້ວຍອາໄກ້ຫ້ວຍ
ທ່າຮາວ ເຊິ່ງເປັນໂຄງການ
ໃຫຍ່ຂອງແຂວງ ຖ້າວ່າຈັດ
ຕັ້ງປະຕິບັດທັນໃນປີ 2025 
ຈະເຮັດໃຫ້ໃບໜ້າຂອງແຂວງ
ສະຫວັນນະເຂດດີຂຶ້ນ, ຈະເຮັດ
ໃຫ້ ການຜະລິດເຂ້ົານາແຊງໄດ້
ຫຼາຍຂຶ້ນຕື່ມ ແລະ ຖ້າຫາກມີ
ເງື່ອນໄຂ ສະເໜີໃຫ້ກະຊວງກະ
ສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ ລົງໄປຊຸກຍູ້
ຕ່ືມ ໂດຍສະເພາະແມ່ນໂຄງການ
ຊົນລະປະທານຫ້ວຍພາແລງ
ຢູ່ເມືອງຈໍາພອນ ເຊິ່ງປະລະມາ
ຫຼາຍປີແລ້ວ ບ່ໍມີຄວາມຄືບໜ້າ, 
ຈະເຮັດແນວໃດກໍບ່ໍເຮັດ ສະເໜີ
ໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງລົງໄປ
ເບ່ິງນໍາຕ່ືມ ຖ້າວ່າຈະໂຈະ ຈະຍົກ
ເລີກ ກໍໃຫ້ແຈ້ງລະອຽດ ປະຊາ
ຊົນເຂົາເຈ້ົາກໍຢາກໄດ້ດິນເຂົາເຈ້ົາ
ຄືນເພື່ອທໍາການຜະລິດ, ຖ້າຍັງ
ຈະສືບຕໍ່ ເຂົາເຈົ້າກໍຄອງຄອຍ.

ອັນທີສອງ: ຢູ່ໃນຄາດ
ໝາຍຂອງຂະແໜງອຸດສາຫະກໍາ
ການຜະລິດແຮ່ທາດ ໄດ້ກໍານົດ
ຈະເພີ່ມຂຶ້ນ 28.20% ຈາກປີ 
2024 ແຕ່ຜ່ານການຕິດຕາມ
ກວດກາຕົວຈິງຂອງ ສສຊ ປະ
ຈໍາເຂດເລືອກຕັ້ງທີ 13 ກໍຍັງ
ເຫັນວ່າມີບາງໂຄງການ ການອະ
ນຸຍາດໃຫ້ບໍລິສັດເຂ້ົາໄປຂຸດຄ້ົນ
ເຂົ້າໄປສໍາປະທານແຮ່ທາດ ຍັງ
ບໍ່ທັນຮັດກຸມ, ລວມທັງນິຕິກໍາ 
ບາງຄ້ັງເປັນຄໍາເຫັນຂອງຮອງຫົວ
ໜ້າກົມ ແຈ້ງລົງໄປຫາພະແນກ 
ພະແນກກໍແຈ້ງຫາເມືອງ ເມືອງ
ກໍແຈ້ງຫາບໍລິສັດຫາບ້ານຫາກຸ່ມ 
ໃຫ້ຄວາມຮ່ວມມືແກ່ບໍລິສັດນ້ັນ
ໂລດ; ສະນັ້ນ, ສະເໜີໃຫ້ທາງ
ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ເຮັດໃຫ້
ມັນຮັດກຸມຄັກແນ່, ໂຄງການ
ໃດທ່ີສະເໜີຢູ່ຂ້ັນສນູກາງ ຂໍໃຫ້
ທາງສູນກາງສົມທົບກັບແຂວງ
ສາກ່ອນ ເພາະຢູ່ແຂວງກໍມີຄະ
ນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການລົງ
ທຶນຂັ້ນແຂວງ, ບາງບ່ອນທີ່ເຂົາ

ເຈົ້າສະເໜີຂຸດຄົ້ນຂໍສໍາປະທານ
ນັ້ນ ມັນຕິດພັນກັບດິນປ້ອງກັນ
ຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ 
ເຫັນວ່າກໍລະນີນີ້ມີຄວາມຫຍຸ້ງ
ຍາກຫຼາຍ, ບາງບລໍສິດັທ່ີໄດ້ຮບັ
ອະນຸຍາດໃນປີ 2023-2024 
ຖ້າວ່າຈະເພ່ີມຂ້ຶນອີກ 28% ຄິດ
ວ່າໃນປີ 2025 ຈະເພ່ີມຫຼາຍຂ້ຶນ 
ທັງໆມີຄໍາສ່ັງໃຫ້ຢຸດໃຫ້ໂຈະແລ້ວ. 
ໃນຈຸດນ້ີບ່ໍທັນເຂ້ົາໃຈວ່າເພ່ິນຄ້ົນ
ຄວ້າກັນຄືແນວໃດ ຈຶ່ງຈະເພີ່ມ
ຂຶ້ນອີກ 28% ຫຼືວ່າສະເພາະແຕ່
ໂຄງການບໍ່ແຮ່ອັນໃດອັນໜ່ຶງ
ເທ່ົານ້ັນບ່ໍ? ສະນ້ັນ, ຄວນກໍານົດ
ວ່າໂຕໃດຢຸດຖາວອນໂຕໃດໃຫ້
ຢຸດຕິໄປເລີຍ ຂໍໃຫ້ເປັນອັນລະ
ອຽດແດ່.

ຈຸດທີສາມ: ຕ່ໍແຜນການ
ລົງທຶນຂອງລັດປະຈໍາປີ 2025 
ສະເໜີໃຫ້ທາງລັດຖະບານຄົ້ນ
ຄວ້າຕ່ືມການຈັດສັນງບົ ປະມານ
ການລົງທຶນຂອງລັດ, ຜ່ານມາ
ແມ່ນແບ່ງໃຫ້ແຕ່ລະກະຊວງກະ
ແຈກກະຈາຍແຫ່ຼງທຶນເກືອບວ່າ
ທຸກກະຊວງ, ບາງກະຊວງແບ່ງ
ໃຫ້ແຂວງ ບາງວຽກກໍໄດ້ຫຼາຍ 
ບາງວຽກກໍໄດ້ໜ້ອຍ ບາງວຽກ
ມີຄວາມຈໍາເປັນທ່ີຈະຕ້ອງພັດ
ທະນາຊໍ້າພັດໄດ້ໜ້ອຍ ເຮັດໃຫ້
ທາງແຂວງເຮົາຈັດສັນໄດ້ຍາກ, 
ສະເໜີໃຫ້ລັດຖະບານເອົາງບົຈໍາ
ນວນດັ່ງກ່າວ ມອບໃຫ້ແຂວງ
ຈັດສັນໂລດໄດ້ບໍ່ ມັນຈຶ່ງຈະຕິດ
ຕາມກວດກາກັນງ່າຍ; ສໍາລັບ
ໂຄງການສູນກາງຄຸ້ມຄອງ ເຫັນ
ວ່າມີຫຼາຍໂຄງການບໍ່ໄດ້ຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດ ຕົວຢ່າງເສ້ັນທາງໜ່ຶງຈີ 
(1G) ກໍບ່ໍຮູ້ວ່າອະນາຄົດຈະເປັນ
ຈ່ັງໃດ ເພາະມິດງຽບໄປດົນແລ້ວ, 
ຂົວຕາດໄຮ ທາງເລກ 10 ກໍບໍ່
ມີຄວາມຄືບໜ້າ. ສະນັ້ນ, ໂຄງ
ການທ່ີສູນກາງຄຸ້ມຄອງອວ່າຍ
ໄປໃຫ້ແຂວງຄຸ້ມຄອງໄດ້ບ່ໍ ລວມ
ທັງງບົປະມານ ໃຫ້ແຂວງຈັດຕ້ັງ
ປະຕິບັດເລຍ ເພາະວ່າ 34 ຂົວ 

ນັບແຕ່ທາງເລກ 10 ໄປຫາເມືອງ
ວລິະບູລີ ບາງທແີຂວງກໍອາດຈະ
ມີຄວາມສາມາດທ່ີຈະນຳເອົາເງນິ
ເກີນແຜນ ປະກອບສ່ວນເຮັດ
ໃຫ້ປະຊາຊົນໄດ້ນໍາໃຊ້ທຽວໄປ
ມາ, ເຂົາເຈົ້າກໍຈະຍ້ອງວ່າເຮົາມີ
ການພັດທະນາ, ອັນນ້ີປະໄປເລີຍ 
ບໍ່ຮູ້ວ່າເມື່ອໃດຈະເຮັດສຳເລັດ.

ປີນ້ີໄດ້ຕັດສິນໃຈສຸມໃສ່
ຂົວເຊປອງເອັສໄອເອັມ ກໍຖືວ່າ
ກາຍເຄິ່ງແລ້ວ ຄາດວ່າປີ 2025 
ຈະສາມາດນຳໃຊ້ໄດ້, ປະຊາຊົນ
ກໍຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ ແລະ ພິເສດ
ພວກເຮົາໃຊ້ເງິນເກີນແຜນໄປ
ສ້າງຂົວຂ້າມເຊຈໍາພອນ ຢູ່ເມືອງ
ອາດສະພອນ ຢູ່ນັ້ນມີ 2 ກຸ່ມ
ບ້ານ ລວມ 20 ກວ່າບ້ານ ເຂົາ
ເຈົ້າດີໃຈທ່ີໄດ້ນຳໃຊ້ຂົວທຽວ
ທາງ ແລະ ບໍມ່ຄີວາມສຽ່ງຕ່ໍການ
ຂ່ີເຮືອນ້ອຍຂ້າມເຊຈໍາພອນ. ສະ
ເໜີໃຫ້ກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງຄ້ົນຄວ້າ
ຕ່ືມສໍາລັບເມືອງນອງ ກໍຢູ່ໃນບັນ
ຊີເມືອງທຸກຍາກ, ຖ້າຫາກຈະ
ຈັດສັນຄືປີຜ່ານມາກໍຄືຈະຍາກ; 
ສະນັ້ນ, ສະເໜີໃຫ້ທາງລັດຖະ
ບານແບ່ງເປັນທຶນສະເພາະໄປພັດ
ທະນາໃນເມືອງນ້ັນເລີຍຈະເປັນ
ການດີ, ດີກວ່າຈະໄປຈດັສນັກະ
ແຈກກະຈາຍ ເຮັດໃຫ້ການພັດ
ທະນາຊ້າ.

ບັນຫາສຸດທ້າຍ ແມ່ນ
ການສະເໜີຂໍດັດແກ້ແຜນງບົປະ
ມານແຫ່ງລັດປີ 2024 ສຸດທີ່
ເຫັນດີ ແຕ່ວ່າໃນນີ້ສະເໜີໃຫ້ມີ
ນິຕິກໍາແນະນໍາລະອຽດ ເພາະປີ
ຜ່ານມາສັງເກດເຫັນວ່າການໃຊ້
ເງນິເກີນແຜນ ຫືຼວ່າເງນິບາງຮ່ວງ 
ມັນບໍ່ໄປຕາມທິດ, ມີບາງອັນມີ
ຄວາມຈໍາເປັນຮີບດ່ວນທ່ີຢາກ
ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກ່ອນ ຖ້າເຮັດ
ກ່ອນຄືແນວນັ້ນ ມູນຄ່າມັນກໍ
ຈະສູງ ແຕ່ເງນິເກີນແຜນກໍບ່ໍຫຼາຍ 
ອັນນ້ີຈະເປັນການສ້າງໜ້ີສິນໄວ້, 
ຝາກໃຫ້ລັດຖະບານໄດ້ຄ້ົນຄວ້າຕ່ືມ.
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ບັນຫາພະນັກງານ
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1. ການອົບພະຍົບພະນັກງານ
ພະນັກງານແມ່ນຄົນຜູ້ນຳເອົານະໂຍບາຍຂອງພັກ ຂອງລັດຖະບານໄປຊີ້ແຈງໃຫ້

ປະຊາຊົນເຂົ້າໃຈແຈ້ງ ແລະ ປະຕິບັດຕາມ ພ້ອມກັນນັ້ນ ກໍນຳເອົາສະພາບການຂອງປະ
ຊາຊົນຂຶ້ນມາລາຍງານຕໍ່ພັກ ແລະ ຕໍ່ລັດຖະບານໃຫ້ເຂົ້າໃຈແຈ້ງ, ເພື່ອໃຫ້ວາງນະໂຍບາຍ
ຖືກກັບສະພາບຕົວຈິງ.

ເພາະສະນັ້ນ, ພະນັກງານຈຶ່ງແມ່ນກົກເຄົ້າຂອງທຸກວຽກງານ. ດັ່ງນັ້ນ, ການອົບຮົມ
ພະນັກງານຈຶ່ງແມ່ນວຽກງານກົກເຄົ້າຂອງພັກເຮົາ. ພັກເຮົາກໍໄດ້ເປີດການອົບຮົມພະນັກ
ງານຫຼາຍເທື່ອມາແລ້ວ. ແຕ່ວ່າພະນັກງານສ່ວນຫຼາຍຍ້ອນວ່າຕິດທຸລະຫຼາຍ ຫຼື ວ່າໄກສູນ
ກາງໂພດ ຈ່ຶງບ່ໍທັນໄດ້ຮັບການອົບຮົມ. ກ່ຽວກັບພະນັກງານເຫ່ົຼານ້ັນ ພັກຕ້ອງຊອກຫາຊ່ອງ
ທາງອົບຮົມເຂົາເຈົ້າ (ບາງທີກໍເປີດການອົບຮົມຢູ່ຕາມທ້ອງຖິ່ນ, ບາງທີກໍສົ່ງປຶ້ມຮຽນໃຫ້
ເຂົາເຈົ້າອ່ານເພື່ອຮຽນຢູ່ກັບບ່ອນ). ຂໍ້ບົກພ່ອງຢູ່ໃນການອົບຮົມມີດັ່ງນີ້: ບາງບ່ອນໄດ້
ເປີດການອົບຮົມນັ້ນແມ່ນເປັນການດີ. ແຕ່ວ່າການອົບຮົມເຫຼົ່ານັ້ນຍັງມີຂໍ້ບົກພ່ອງຫຼາຍ.
ຍົກຕົວຢ່າງກໍຄື: ເມື່ອອົບຮົມພະນັກງານຝ່າຍບໍລິຫານ ຊ້ຳພັດບໍ່ເວົ້າເຖິງວຽກການບໍລິ
ຫານ. ການສອນການເມືອງນັ້ນ ສອນກວ້າງຂວາງຫຼາຍ ບໍ່ຖືກກັບຄວາມຈິງ ຮຽນແລ້ວ
ເອົາໄປໃຊ້ບໍ່ໄດ້.

#  ດັ້ນກີບເມກ
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ເມື່ອອາທິດຜ່ານມາ ຜູ້ຂຽນໄດ້ມີໂອ
ກາດຕິດຕາມທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ ຊ່ຽວ
ຊານທ່ີປກຶສາວຽກງານສືມ່ວນຊນົ ສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ໄປບັນຍາຍເລ່ືອງສ່ືສັງຄົມອອນລາຍ ແລະ 
ການຕອບໂຕ້ແກ້ຂ້ໍຂ້ອງໃຈທ່ີເກີດຂ້ຶນໃນວົງ
ການສື່ສານ ທີ່ຕ້ອງໃຊ້ຂໍ້ມູນຈະແຈ້ງຊັດເຈນ 
ເພື່ອໃຫ້ສັງຄົມຜູ້ບໍລິໂພກເສບສື່ ໄດ້ເຂົ້າໃຈ
ວ່າ: ອັນໃດເປັນຂ່າວໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີ ແລະ ອັນ
ໃດຄວນຕອບໂຕ້ຢ່າງມີເຫດຜົນ ແລະ ເອກະ
ສານຫຼັກຖານອ້າງອີງ ເຊິ່ງກໍເທົ່າກັບເວລານັກ
ມວຍຊົກກັນ ຕ້ອງມີຫຼ່ຽມມວຍ ແລະ ຊັ້ນເຊີງ 
ສຳຄັນກໍແມ່ນບັນນາທິການຕ້ອງເອົາໃຈໃສ່; 
ດັ່ງນັ້ນ, ຜູ້ເປັນບັນນາທິການຈຶ່ງບໍ່ຄວນຖືເບົາ
ນໍ !.

ປະເດັນຫົວຂ້ໍບັນຍາຍການຂຽນຂ່າວ
ແບບມືອາຊີບ ແລະ ກຳແໜ້ນວິທີອະທິບາຍ
ຕອບໂຕ້ການບິດເບືອນຂ່າວໃນສື່ອອນລາຍ 
ທີ່ທາງຄະນະໂຄສະນາອົບຮົມສູນ ກາງພັກຈັດ
ຂຶ້ນ ເຊິ່ງການບັນຍາຍເຮັດແບບ Video 
Conference ທົ່ວປະເທດ ໃຫ້ແກ່ຄະນະໂຄ
ສະນາອົບຮົມ 17 ແຂວງ ລວມທັງນະຄອນ
ຫຼວງ, ທ່ານ ຄໍາວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ ມີຄຳເຫັນ
ວ່າ: ການຝຶກອົບຮົມສື່ໃຫ້ແກ່ຜູ້ມີອຳນາດໜ້າ

ທ່ີໂດຍກົງ ມັນກໍແມ່ນເປັນການຕິດອາວຸດທາງ
ປັນຍາ (ປະກອບເຄື່ອງມື) ໃຫ້ແກ່ຜູ້ກ່ຽວ ເພື່ອ
ຕີຖອຍຂ່າວບິດເບືອນບໍ່ມີມູນຄວາມຈິງ ເປັນ
ການຕອບໂຕ້ຊ້ີແຈງເລ່ືອງຈິງໃຫ້ແກ່ສັງຄົມໄດ້
ຮັບຮູ້ອັນໃດຖືກ ຫຼື ຜິດ.

ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ ໄດ້ເນັ້ນຫຼາຍ
ປະເດັນຕໍ່ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຝຶກອົບຮົມ ສຳຄັນແມ່ນ
ການເກັບກຳຂ້ໍມູນ, ສຶກສາບັນຫາຢ່າງລະອຽດ;
ຂໍ້ມູນຈາກສື່ຫຼາຍບ່ອນບໍ່ຊັດເຈນ; ຊອກຂໍ້ມູນ
ຈາກແຫຼ່ງຂ່າວໃຫ້ຮູ້ແຈ້ງ; ຄົ້ນຄວ້ານະໂຍບາຍ
ພັກ-ລັດ ກໍຄືລະບຽບກົດໝາຍໃຫ້ຮູ້ເຂົ້າໃຈ
ເລິກເຊິ່ງ. ປະເດັນຕໍ່ມາ ແມ່ນຜູ້ຂຽນຂ່າວກໍ
ຕ້ອງໄດ້ຮູ້ພາສາ-ໄວຍາກອນ; ສຸພາສິດ, ສຳ
ນວນລາວ ເພື່ອນຳໃຊ້ປະກອບຂຽນເນື້ອໃນ
ໃຫ້ຄົນໃນສັງຄົມສົນໃຈອ່ານ.

ປັນຫາປ່ິນອ້ອມສ່ືຍັງກ່ຽວຂ້ອງກັບເລ່ືອງ
ຜູ້ມີໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບໂດຍກົງ ຈະລົງມືຂຽນ
ຕ້ອງດຸໝັ່ນຊອກຂໍ້ມູນ, ຊອກບົດຮຽນ ແລະ 
ປຶກສາບັນນາທິການ ໃຫ້ຊີ້ນຳ-ກວດແກ້ຈິງຈັງ 
ບ່ໍເຮັດແບບມັກງ່າຍ ເພາະຈະພາໃຫ້ຂຽນບ່ໍເກ່ັງ 
ຖ້າບໍ່ຝຶກຝົນ, ອົບຮົມ ກໍຈະບໍ່ກ້າຂຽນ ໜ້າເຫັນ
ໃຈບັນນາທິການນໍ !.

ຕິສະພາແຫ່ງຊາດ ສະບັບເລກ
ທີ 110/ສພຊ, ລົງວັນທີ 21 ພະ
ຈິກ 2023 ເຊິ່ງມີບາງຕອນໃຫ້
ຮູ້ວ່າ: ນັບແຕ່ເດືອນ 01-11 ປີ 
2024 ໃນຂອບເຂດທ່ົວປະເທດ 
ສາມາດແກ້ໄຂມ້າງລາຍຄະດີຢາ
ເສບຕິດໄດ້ທັງໝົດ 3,395 
ເລື່ອງ, ຈັບຜູ້ຖືກຫາໄດ້ 5,168 
ຄົນ/ຍິງ 505 ຄົນ, ຕ່າງປະເທດ 
199 ຄົນ/ຍິງ 19 ຄົນ; ຢຶດເຮ
ໂຣອິນ ໄດ້ 380.96 ກິໂລ, ຢາ
ບ້າ 81,030,733 ເມັດ ນໍ້າ
ໜັກ 8,103.07 ກິໂລ, ຢາ

ໄອສ໌ 4,816.17 ກິໂລ, ຢາຝິ່ນ 
84.86 ກິໂລ, ກັນຊາ 3,583.24 
ກິໂລ, ເຄຕາມິນ 33.14 ກິໂລ, 
ຢາອີ 2,584 ເມັດ ກັບ 61.44 
ກິໂລ, ໂຄເຄນ 0.99 ກິໂລ, ແປ້ງ
ຝຸ່ນ 10,092.84 ກິໂລ, ນໍ້າຢາ
ສານເຄມີ 101 ຖັງ, ລົດໃຫຍ່ 
77 ຄັນ, ລົດຈັກ 480 ຄັນ, ປືນ 
10 ກະບອກ, ລູກປືນ 1,677 
ລູກ. ຈາກນັ້ນ, ທ່ານ ພົທ. ສຸ
ວອນ ເລືອງບຸນມີ ຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ຕາງໜ້າຄະນະ
ປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ປະກອບ
ຄຳເຫັນຕ່ໍບົດລາຍງານຂອງລັດ
ຖະບານກ່ຽວກັບການຈັດຕ້ັງປະ

ຕິບັດວາລະແຫ່ງຊາດ ວ່າດ້ວຍ
ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດ.

ທ່ານປະທານກອງປະຊຸມ
ໄດ້ເຈາະຈີ້ມ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳ
ແກ່ບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາ
ແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ໃນການຄົ້ນ
ຄວ້າປະກອບຄໍາເຫັນຢ່າງມີຈຸດ
ສຸມຕ່ໍບົດລາຍງານດ່ັງກ່າວ ພ້ອມ
ທັງສະເໜີບັນດາທ່ານ ສສຊ ມີ
ຄໍາຊັກຖາມເພ່ີມຕ່ືມຕ່ໍບັນຫາທ່ີ
ຍັງມີຄວາມສົນໃຈ; ຈາກນັ້ນ, 
ທ່ານ ພົອ. ວິໄລ ຫຼ້າຄຳຟອງ ກໍ
ໄດ້ຊີ້ແຈງກັບທີ່ ເພື່ອໃຫ້ຄວາມ
ກະຈ່າງແຈ້ງຕ່ໍບັນດາຄໍາຊັກຖາມ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 1)
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(ສພຊ) - ຕອນເຊົ້າຂອງ
ວັນທີ 22 ພະຈິກ 2024 ທີ່ສະ
ພາແຫ່ງຊາດ, ທ່ານ ປອ. ນາງ 
ສູນທອນ ໄຊຍະຈັກ ຮອງປະ
ທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຕ້ອນ
ຮັບການຢ້ຽມຂ່ຳນັບຂອງຄະນະ
ຜູ້ແທນສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ 
ສ.ເກົາຫຼີ ນໍາໂດຍທ່ານ ປາກ ດັກ 
ຮືມ (Park Duk Hyum) ສະ
ມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ 
ສ.ເກົາຫຼີ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ໃນ
ໂອກາດເດີນທາງມາຢ້ຽມຢາມ 
ແລະ ເຮັດວຽກຢູ່ ສປປ ລາວ.

ໃນການພົບປະຄ້ັງນ້ີ, ທ່ານ
ຮອງປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້
ສະແດງຄວາມປິຕິຍິນດີທ່ີໄດ້ມີ
ໂອກາດຕ້ອນຮັບຄະນະຜູ້ແທນ
ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສ.ເກົາຫຼີ 
ພ້ອມທັງຕີລາຄາສູງຕ່ໍການມາ
ຢ້ຽມຢາມໃນຄ້ັງນ້ີ ເຊ່ິງເປັນການ
ປະກອບສ່ວນສໍາຄັນເຂ້ົາໃນການ
ເສີມຂະຫຍາຍການພົວພັນຮ່ວມ
ມືລະຫວ່າງ 2 ປະເທດ ກໍຄືລະ

ຫວ່າງ 2 ອົງການນິຕິບັນຍັດ
ຂອງສອງປະເທດ.

ທ່ານຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ແຈ້ງສະພາບການ
ພົ້ນເດັ່ນຂອງ ສປປລາວ ໃຫ້ແກ່
ຄະນະຜູ້ແທນຊາບ ແລະ ຕີລາຄາ
ການພົວພັນຮ່ວມມືລະຫວ່າງ 2 
ປະເທດທ່ີມີມາຕະຫຼອດໄລຍະ 
30 ປີ ພາຍ ຫຼັງທີ່ມີການສ້າງຕັ້ງ
ສາຍພົວພັນການທູດນໍາກັນແຕ່
ປີ 1995 ເປັນຕົ້ນມາ ເຊິ່ງສະ
ແດງອອກໃນການພົວພັນດ້ານ
ຕ່າງໆເຊັ່ນ: ດ້ານການເມືອງ ໄດ້
ມີການແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນ
ຂ້ັນສູງນໍາກັນ, ດ້ານເສດຖະກິດ-
ການຄ້າ ການລົງທຶນ ມີຄວາມ
ຄືບໜ້າຫຼາຍ ເຊິ່ງ ສ.ເກົາຫຼີ ເປັນ
ປະເທດທ່ີມີການລົງທຶນຫຼາຍຢູ່ 
ສປປລາວ ໃນມູນຄ່າຫຼາຍຮ້ອຍ
ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ, ຈັດເປັນ
ປະເທດອັນດັບ 4 ໃນຈໍານວນ 
53 ປະເທດທີ່ມີການລົງທຶນຢູ່
ລາວ, ນອກນັ້ນ ຍັງໄດ້ມີການ
ຊ່ວຍເຫຼືອສະໜັບສະໜູນ ສປປ
ລາວ ໃນຫຼາຍດ້ານ: ບດົຮຽນໃນ
ການພັດທະນາຊນົນະບດົ, ການ

ສ້າງພື້ນຖານໂຄງລ່າງ, ການພັດ
ທະນາຊັບພະຍາກອນມະນຸດ, 
ການຊ່ວຍໃນໂຄງການເກັບກູ້ລະ
ເບີດທີ່ບໍ່ທັນແຕກ, ການທ່ອງ
ທ່ຽວ ແລະ ຂົງເຂດອື່ນໆທີ່ເປັນ
ທ່າແຮງຂອງສອງຝ່າຍ.

ທ່ານ ປາກ ດັກ ຮືມ ໄດ້
ສະແດງຄວາມດີໃຈທ່ີໄດ້ມີໂອ
ກາດມາຢ້ຽມຢາມລາວເປັນຄັ້ງ
ທໍາອິດ ແລະ ຕີລາຄາສູງຕໍ່ການ
ຕ້ອນຮັບຂອງທ່ານຮອງປະທານ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ມີ
ຄວາມປິຕິຍິນດີຕ່ໍການພົວພັນ
ຮ່ວມມືລະຫວ່າງ 2 ປະເທດ 
ແລະ ຈະສືບຕ່ໍມີການຮ່ວມມືກັບ
ຝ່າຍລາວທາງດ້ານນິຕິບັນຍັດ
ໃນຕໍ່ໜ້າ.

ທ່ານຮອງປະທານສະພາ
ແຫ່ງຊາດ ໄດ້ສະແດງຄວາມເຊ່ືອ
ໝ້ັນວ່າໃນໂອກາດສະເຫີຼມສະ
ຫຼອງ ຄົບຮອບ 30 ປີ ວັນສ້າງ
ຕ້ັງສາຍພົວພັນການທູດໃນປີ 
2025 ນີ້, ສອງຝ່າຍຈະມີບັນ
ດາກິດຈະກໍາສໍາຄັນຫຼາຍກິດຈະ
ກໍາຮ່ວມກັນ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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-;opY,
# cvjo85h'

madmkp

Xg]njv'g[qkM g;Qkc[[daogv' [j=g7aj'rymudko?
# lP,shPo

]t[kp

g]njv'G  -NgIafspa'

-kps68b'7qo\bj' wx4k,-N1kda[grlaf-tdvo
-kps68b'G   0hvp0=-N1kcfjL
grlaf-tdvoG  gxaospa',ko=L
-kps68b'G  gvqkgxaog,af8y 0hvpgxaoz6h.spj
   ]twf= -ydyoc[[ohegIafspa'LKK
grlaf-tdvoG  0hvpDDD 4k,;jkg9qhkgxaospa',k KK
-kps68b'G  gvuDDD 7n0hvp,adg9a[sq;8vo7hkp
   c]'g9Qk
grlaf-tdvoG  4hkg9Qk,adg9a[DDD ]t-y-N1kdyo
   gIafspa'KKK

7t8yg8nvo.9
#  fvdsphk 

f  -q,g-upohe.9;ao-kfmu @ mao;k mujwfh|6o
;Po,k[ao9q[7q[Iv[vud;k]t\bj' $_ xu,ug9uf9hk xt
-k-njo-;'.o rkp.8hdkooerk rad{]afoerkdhk; 
x;'-qo]k;g\nv.8h  rafmtokgInv'I5j' ]k;gfajol6'
mP[gmQk  3]dkI6hI5j'gsao -v[c]h;K

f  dv'xt-5,ltw|lk,aogmnjvmu ) 0v'ltrk
csj'-kf -5fmu IX r;,7bd7No gxao-j;';k]t0v'dqf
|kp mjko ll- s^kpmjkowfhxtdv[7egsao [aosk
gfajo.ola'7q, ljv'.shgsaos^kpfhko dkoxt8y[afoe
.-h 7;k,g|ktlq,s^kp1jk' grnjv.shxt-kgvdvhk' dqf
|kp.-h76j7P'8qo oAookK

0=.shvqflkl6h   rPowx.sh4ndxjv'
75o76[kvk9kopqdp=.ljgdqhk 7toy'w;h1jkwfh]n,

       ;kf
    dt;u]k;

2  mao;k,uw-
# ເງາະປ່າ

j ນະພາເບີຍເບີກແຈ້ງ   ແສງສ່ອງເຍືອງທາງ
ເມກໝອກຈາງເຫີຍຫາຍ  ຫ່າງໄກໄລເວັ້ນ
ແລເຫັນສີຄາມຫຸ້ມ   ປົກຄຸມຜືນແຜ່ນ
ດິນລາວທົ່ວເຂດແຄວ້ນ  ເໜືອໃຕ້ຮຸ່ງວິໄລ

j ໃນສະໄໝກ່ອນກີ້   ມີພວກຝູງໂຈນ
ຄອຍຮຸກຮານຮາວີ   ຈີ່ເຜົາກັດແຫ້ນ
ຈົນລາວແປນລ້ອນຈ້ອນ  ພຽງປານຜືນທົ່ງ
ເຄຫາໂຮງທັງເຈດີຮາບກ້ຽງ  ທຳລາຍລ້າງຈູດເຜົາ

j ຍ້ອນພັກເຮົາສະຫຼາດກ້າ  ນຳພາຮ່ວມໂຮມແຮງ
ເຂັ້ມແຂງທັງກາຍໃຈ   ຂັບໄລ່ມວນມານບ້າ
ລະດົມປະຊາເຕົ້າ   ຫຼາຍເຜົ່າຄົນໃນຊາດ
ປະກາດຕີຕອບຕ້ານ   ມານຮ້າຍຜ່າຍໜີ

j ຕົກມາຮອດຍຸກນີ້   ລາວຮຸ່ງເຮືອງໃສ
ສີວິໄລຕາມຍຸກ    ທຽບສາກົນກ້າວ
ລະບອບເກົ່າເໜົ່າເໝັນມ້າງ  ສະສາງແປງປ່ຽນ
ນຳບົດຮຽນຍຸດທະສາດໃຊ້  ປົກປັກສ້າງພ່ຳຮັກສາ

j 2 ທັນວາ ເອກອ້າງ   ເດີນທາງຂວບ 49 ປີ
ຊາດລາວມີຄວາມສຸກ   ມ່ວນສະຫຼອງຟົດຟື້ນ
ເວັນ ແລະ ຄືນນັນກ້ອງ   2 ທັນວາເຊັງຊ່າ
ທຸງວົງເດືອນຢືນຄູ່ຟ້າ   ດິນພື້ນແຜ່ນລາວ ຊອບແລ້ວ !
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ງານງ ົບປະມານ ແລະ ການເງິນ 
ເຊິ່ງເປັນການປະກອບສ່ວນຮັດ
ແໜ້ນ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍສາຍ
ພົວພັນມິດຕະພາບອັນເປັນມູນ
ເຊື້ອ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມຍຸດທະສາດ
ຮອບດ້ານ ໝັ້ນຄົງ ຍາວນານ 
ຕາມທິດ 4 ດີ ລະຫວ່າງສອງພັກ, 
ສອງລັດ ແລະ ປະຊາຊົນສອງ
ຊາດ ແລະ ການເປັນຄູ່ຮ່ວມຊາ
ຕາກໍາສັງຄົມນິຍົມ ລາວ-ຈີນ, 
ຈີນ-ລາວ ໃຫ້ນັບມື້ເປັນຮູບປະ
ທຳ ແລະ ແຕກດອກອອກຜົນ
ຍິ່ງໆຂຶ້ນ.

ສະຫາຍ ຊູ ຮົງຊາຍ ກໍ
ໄດ້ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຕ່ໍການ
ຕ້ອນຮັບຢ່າງອົບອຸ່ນ ພ້ອມທັງ
ລາຍງານຜົນການພົບປະເຮັດວຽກ 
ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນກັບກໍາ
ມາທິການແຜນການ, ການເງິນ
ແລະ ການກວດສອບ; ແຈ້ງສະ
ພາບການທ່ີພ້ົນເດ່ັນໂດຍຫຍ້ໍຂອງ 
ສປຈີນ ແລະ ການປະຕິບັດພາ
ລະບົດບາດຂອງກໍາມາທິການ

ໄຫວ ແລະ ປະຕິບັດພັນທະຂອງ
ສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ຕ່ໍບັນດາອົງ
ການຈັດຕ້ັງພາກພ້ືນ ແລະ ສາກົນ 
ທ່ີສະພາແຫ່ງຊາດລາວເປັນພາຄີ 
ເປັນຕົ້ນແມ່ນ IPU, ASEP, 
APF, APPF ແລະ ອື່ນໆ ເຊິ່ງ
ຈະເປັນການເພ່ີມທະວີການຕິດ
ຕາມກວດກາ ແລະ ຊຸກຍູ້ການ
ປະຕິບັດສັນຍາ ແລະ ສົນທິສັນ
ຍາທີ່ ສປປລາວ ເປັນພາຄີ; ສືບ
ຕ່ໍແລກປ່ຽນສານອວຍພອນ, 
ສານຊົມເຊີຍ, ສານຕອບຂອບ
ໃຈ, ສານເສົ້າສະຫຼົດໃຈ ແລະ 
ອື່ນໆ ກັບບັນດາລັດຖະສະພາ
ຕ່າງປະເທດ; ຕ້ອນຮັບການເຂົ້າ
ພົບປະເຮັດວຽກ ແລະ ຢ້ຽມຂໍ່າ
ນັບຂອງບັນດາທູຕານຸທູດ, ຜູ້
ຕາງໜ້າອົງການຈັດຕ້ັງສາກົນປະ
ຈຳລາວ ແລະ ແຂກຕ່າງປະເທດ 
ທີ່ມາຢ້ຽມຢາມ ສປປລາວ.

ທ່ານປະທານ ກຕທ ຍັງ
ໄດ້ສະເໜີໃຫ້ບັນດາທ່ານເອກ
ອັກຄະລັດຖະທູດ ສືບຕໍ່ຊຸກຍູ້ 
ແລະ ສົ່ງເສີມການພົວພັນຮ່ວມ
ມືດ້ານເສດຖະກິດ, ການຄ້າ ແລະ 
ການລົງທຶນ ລະຫວ່າງ ສປປລາວ 
ກັບຕ່າງປະເທດ ໃຫ້ມີການຂະ
ຫຍາຍຕົວຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ; ຊ່ວຍ
ຊຸກຍູ້ການພົວພັນຮ່ວມມືລະ
ຫວ່າງອົງການນິຕິບັນຍັດໃຫ້ເປັນ
ປົກກະຕິ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ໂດຍໃຫ້
ມີການແລກປ່ຽນຂອງຄະນະຜູ້
ແທນນຳກັນໃນລະດັບຕ່າງໆຢ່າງ
ປົກກະຕິ; ຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີການຮ່ວມ
ມືທາງດ້ານວິຊາການ ໂດຍຮູບ
ການຈັດສຳມະນາ, ເຝິກອົບຮົມ, 
ທັດສະນະສຶກສາ ແລະ ແລກປ່ຽນ
ບົດຮຽນ ເພື່ອຍົກສູງຂີດຄວາມ
ສາມາດແກ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ 
ສະພາປະຊາຊົນຂ້ັນແຂວງຂອງ 
ສປປລາວ; ສືບຕ່ໍສະໜັບສະໜູນ
ການພົວພັນຮ່ວມມືນຳກັນໃນເວ
ທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ 
ສາກົນ ຕາມຄວາມເໝາະສົມ.

ບັນດາທ່ານເອກອັກຄະ
ລັດຖະທູດ ໄດ້ສະແດງຄວາມ
ຂອບໃຈຢ່າງສູງຕ່ໍການຕ້ອນຮັບ 
ແລະ ການໃຫ້ຂໍ້ມູນ, ຄຳເຫັນ
ແນະນຳ, ແນວທາງນະໂຍບາຍ, 
ລະບຽບຫຼັກການ, ຄວາມຄາດ
ຫວັງ ແລະ ຂໍ້ສະເໜີຕ່າງໆ ໃນ
ຂົງເຂດວຽກງານທ່ີກ່ຽວຂ້ອງກັບ
ການພົວພັນຮ່ວມມືກັບຕ່າງປະ
ເທດ ແລະ ຈະນຳໄປຈັດຕັ້ງປະ
ຕິບັດ, ໂຄສະນາເຜີຍແຜ່ ແລະ
ເປັນບ່ອນອີງໃນການຈັດຕ້ັງປະ
ຕິບັດວຽກງານໃນໄລຍະປະຈຳ
ການຢູ່ຕ່າງປະເທດຂອງຕົນ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)
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   (ຕ່ໍຈາກໜ້າ 5)

ຖະທໍາມະນູນ ຖືກຕ້ອງຕາມທິດ
ຊີນ້າໍຂອງສນູກາງພັກ, ມຄີວາມ
ຄົບຖ້ວນ, ສອດຄ່ອງ, ຮັດກຸມ 
ແລະ ມີຄວາມເປັນເອກະພາບສູງ
ພາຍໃນ ຄລຊ ທັງເປັນບ່ອນອີງນໍາ
ເອົາຮ່າງປັບປຸງເບື້ອງຕ້ົນສະເໜີ
ຕ່ໍກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອ
ທີ 8 ຂອງ ສພຊ ຊຸດທີ XI  ປະ
ກອບຄວາມຄິດເຫັນກ່ອນຈະນໍາ
ໄປທາບທາມຕາມຂ້ັນຕອນກໍາ
ນົດໄວ້.

ຜູ້ເຂ້ົາຮ່ວມໄດ້ພ້ອມກັນ
ຍົກສູງຄວາມຮັບຜິດຊອບໃນ
ການຄົ້ນຄວ້າ, ປຶກສາຫາລື ແລະ 
ປະກອບຄວາມເຫັນຢ່າງເລິກເຊ່ິງ 
ຕ່ໍເນ້ືອໃນຈິດໃຈຊ້ີນໍາຂອງກອງ
ປະຊຸມຄົບຄະນະບໍລິຫານງານສູນ
ກາງພັກ ຄັ້ງທີ 9 ສະໄໝທີ XI 
ຕ່ໍການປັບປຸງລັດຖະທໍາມະນູນ 

ສະບັບປີ 2015; ກວດກາຄືນ
ການປັບປຸງ ແລະ ການເພີ່ມໃໝ່
ຂອງບນັດາມາດຕາຕ່າງໆ ລວມ
ທັງການໂຮມມາດຕາ ແລະ ຍຸບ
ບາງມາດຕາ ຂອງລັດຖະທໍາມະ
ນູນ ຖືກຕ້ອງ, ສອດຄ່ອງແລ້ວ
ບໍ່? ໃນນີ້ ມີບາງມາດຕາທີ່ກອງ
ປະຊຸມຄົບຄະນະບໍລິຫານງານສູນ
ກາງພັກ ບ່ໍໄດ້ພິຈາລະນາປັບປຸງ, 
ແຕ່ຄວນປັບປຸງຫືຼບ່ໍ? ສຳລັບບັນ
ຫາການສ້າງເສດຖະກິດເອກະ
ລາດເປັນເຈົ້າຕົນເອງໃນໄລຍະ
ໃໝ່ ໄດ້ບັນຍັດເປັນເນື້ອໃນຢູ່
ມາດຕາ 13 ສອດຄ່ອງຫຼືບໍ່; ບົດ
ລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າການປັບ
ປຸງລັດຖະທໍາມະນູນຕ່ໍກອງປະ
ຊຸມສະໄໝສາມັນເທ່ືອທີ 8 ແລະ 
ຄໍາຖາມເຈາະຈີ້ມເພ່ືອໃຫ້ກອງ
ປະຊຸມສະພາແຫ່ງຊາດປະກອບ
ຄວາມເຫັນ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ວຽກງານງ ົບປະມານ ກໍຄືສະພາ
ຜູ້ແທນປະຊາຊົນທ່ົວປະເທດຈີນ 
ໃຫ້ຮັບຊາບ.
(ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ)

ແລະ ຖອດຖອນບົດຮຽນເຊິ່ງ
ກັນແລະກັນ; ເຂົ້າຮ່ວມເຄື່ຶອນ
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(Xinhua) - ເພື່ອຕໍ່ສູ້
ກັບອັດຕາອາຊະຍາກຳທ່ີເພ່ີມຂ້ຶນ, 
ພັກລັດຖະບານຂອງຕວັກກີ ໄດ້
ສະເໜີຮ່າງກົດໝາຍຕ່ໍສະພາແຫ່ງ
ຊາດ ແນໃສ່ກຳນົດລະບຽບການ
ທ່ີເຂ້ັມງວດຍ່ິງຂ້ຶນກ່ຽວກັບອາ
ວຸດປືນທ່ີຜິດກົດໝາຍ; ຮ່າງ ກົດ
ໝາຍ ທີ່ ພັກ ຄວາມຍຸຕິ ທຳ  ແລະ  
ການ ພັດທະນາ (AKP)  ຍ່ືນເມ່ືອ
ກາງເດືອນພະຈິກຜ່ານມາ  ມີ ຈຸດ
ປະສົງ ເພ່ືອ ຫຸຼດຜ່ອນ ການ ເຂ້ົາ ເຖິງ
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 ອາວຸດ ປືນ ທ່ີ ບໍ່ ມີ ໃບ ອະນຸຍາດ  
ແລະ  ບັງຄັບ ໃຊ້ ມາດ ຕະການ ລົງ
ໂທດ ຢ່າງ ເຂ້ັມ ງວດ ຕ່ໍ ການ ຄອບ
 ຄອງ ປືນ ແບບ ຜິດ ກົດໝາຍ.

ຮ່າງ ກົດໝາຍ ສະບັບ ນີ້  
ສະ ເໜີໃຫ້ ເພ່ີມ ໂທດ ຕິດຄຸກ ຂ້ັນ
 ຕ່ຳ ຕໍ່ການ ຖື , ຊື້  ຫຼື  ໄດ້ ຮັບ ອາວຸດ 
ປືນ ທີ່ ບໍ່ ມີ ໃບ ອະນຸຍາດ  ຈາກ 1  
ເປັນ 2 ປີ;  ຜູ້ ກະທຳ ຜິດ ຊ້ຳ ແລ້ວ
 ຊ້ຳ ອີກ  ອາດ ປະ ເຊີນ ກັບໂທດ ຕິດ
 ຄຸກສູງສຸດ 4 ປີ. ນອກຈາກ ນີ້, 

ຍັງ ໄດ້ ກຳນົດ ລະບຽບ ການ ທ່ີ ເຂ້ັມ 
ງວດ ກ່ຽວ ກັບ ການ ລັກລອບຂົນ
ສົ່ງ ແລະ  ສົ່ງ ອອກ ວັດສະດຸອາ
ວຸດ ປືນ,  ໂດຍ ຜູ້ ລະ ເມີດ ຈະ ຕ້ອງ  
ຕິດ ຄຸກເປັນເວລາຍາວນານ.

ຄາດວ່າຮ່າງກົດໝາຍດ່ັງ
ກ່າວຈະຜ່ານ, ເນື່ອງຈາກ AKP 
ແລະ ບັນດາພັນທະມິດ ຖືສຽງ
ສ່ວນຫຼາຍໃນສະພາແຫ່ງຊາດ.

(Xinhua) - ວັນ ອັງ
 ຄານທີ 19 ພະ ຈິກ ຜ່ານ ມາ, 
ລັດຖະສະພາ  ອິນ ໂດ ເນ ເຊຍ  
ໄດ້ ຜ່ານ ຮ່າງ ກົດໝາຍ ກໍານົດ
ໃຫ້  ຈາ ກາ ຕາ ເປັນ ເຂດ ພິ ເສດ
ຂອງ ປະ ເທດຢ່າງ ເປັນ ທາງ ການ 
ຫັຼງ ຈາກ ທ່ີ ຈາ ກາ ຕາ ຖືກຍົກ
ເລີກສະຖານະ ເປັນ ນະຄອນ
ຫຼວງ; ຮ່າງ ກົດໝາຍ ດັ່ງກ່າວ 
ໄດ້ ຮັບ ການ ຮັບຮອງ ໃນ ກອງ 
ປະຊຸມ ລັດຖະສະພາ ທ່ີເປັນປະ 
ທານ ໂດຍ  ທ່ານ ອາດີສ ຄາເດຍ   
(Adies Kadir) ຮອງປະ ທານ 
ສະ ພາຜູ້ແທນປະຊາຊົນ,   ທ່ານ
ກ່າວຫັຼງ ຈາກກອງ ປະຊຸມວ່າ: 
ສະຖານະຈາກາຕາ ບ່ໍແມ່ນນະ
ຄອນຫຼວງອີກຕໍ່ໄປ, ແຕ່ເປັນ
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ເຂດພິເສດ ເນື່ອງຈາກພວກ
ເຮົາໄດ້ຍ້າຍນະຄອນຫຼວງໄປ
ທ່ີນູຊັນຕາຣາ (Nusantara).

ອິນ ໂດ ເນ ເຊຍ  ໄດ້ ຍ້າຍ
ນະຄອນຫຼວງ ຂອງ ຕົນ ຢ່າງ ເປັນ 
ທາງ ການແລ້ວ  ຈາກ ຈາ ກາ ຕາ
 ທີ່ຕັ້ງຢູ່ ເກາະ ຈາ ວາ (Java)  
ໄປ ຢູ່ ເມືອງນູຊັນຕາຣາ ຕັ້ງຢູ່
ໃນເຂດປົກຄອງເປນາຈາມ 
ປາເຊີ (Penajam Paser) 
ເໜືອ ແຂວງກາລີມັນຕັນ 
(Kalimantan) ຕາ ເວັນ ອອກ; 
ປດັ ຈ ຸບນັ,  ນະ ຄອນ ຫຼວງ ແຫ່ງ
ໃໝ່  ກຳລັງຢູ່ໃນລະຫວ່າງການ 
ກໍ່ ສ້າງ , ມີ ກຳນົດ ຈະ ເລີ່ ມຍົກ
ຍ້າຍ ພະນັກງານ -ລັດຖະກອນ 
ໃນ ຕົ້ນ ປີ 2025.

ອະດີດປະທານາທິບໍດີ 
ໂຈໂກ ວິໂດໂດ ໄດ້ອະທິບາຍ
ກ່ອນໜ້ານີ້ວ່າ ການຍ້າຍ ດັ່ງ

ກ່າວ ມີ ຄວາມ ຈຳ ເປັນ  ເນື່ອງ
ຈາກ ຈາ ກາ ຕາ ມີ ປະຊາກອນ  
ໜາ ແໜ້ນ  ແລະ   ແອ ອັດ ຢ່າງ 
ຕໍ່ ເນື່ອງ.

ລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງ
 ພາຍ ໃນ ອິນ ໂດ ເນ ເຊຍ ທ່ານ 
ມູຮຳມັດ ຕິໂຕ ຄານາວຽນ 
(Muhammad Tito 
Karnavian) ກ່າວ ວ່າ ຈາ ກາ 
ຕາ  ຈະ ປ່ຽນ ສະຖານະ ຈາກ ນະ
ຄອນຫຼວງ ໄປ ເປັນ ເຂດ ພິ ເສດ 
“ຈາ ກາ ຕາ  ຈະ ຍັງ ຄົງ ເປັນ ສູນ 
ກາງ ຂອງ ກິດຈະກໍາທາງ ດ້ານ 
ເສດ ຖະ ກິດ ແລະ ວັດ ທະ ນະ 
ທຳ, ຄາດ ວ່າ ຈະ ຮັກສາ ສະ ເໜ່
ທາງ ຍຸດ ທະ ສາດ  ແລະ ຄວາມ 
ໂດດເດ່ັນ ໃນ ກິດຈະກໍາລະດັບ 
ຊາດ, ເຖິງແມ່ນວ່າບໍ່ແມ່ນ
ນະຄອນຫຼວງອີກຕ່ໍໄປແລ້ວ
ກໍຕາມ”.

ມຸມໜຶ່ງຂອງຈາກາຕາ

(Xinhua) - ທ່ານ ແຮ
ມັນ ອິມມອງໂກ (Hermann 
Immongault) ລັດຖະມົນຕີກະ
ຊວງພາຍໃນຂອງສາທາລະນະ
ລັດກາ ບົງ ກ່າວ ໃນ ຖະ ແຫຼງການ 
ຢ່າງ ເປັນ ທາງ ການ ໃນ ວັນ   ທີ 17 
ພະຈິກ 2024 ວ່າ ຜູ້ລົງຄະແນນ
ສຽງຫຼາຍກວ່າ 91 ເປີເຊັນ ໄດ້
ເຫັນດີກັບລັດຖະທຳມະນູນສະ
ບັບໃໝ່ ໃນການລົງປະຊາມະຕິ
ເມື່ອວັນເສົາທີ 16 ພະຈິກຜ່ານ
ມາ ແລະ ມີຜູ້ ມາໃຊ້ສິດ 53.54 
ເປີເຊັນ.

ການລົງປະຊາມະຕິ ມີ
ຂຶ້ນຫຼາຍກວ່າ 1 ປີ ຫຼັງຈາກຄະ
ນະທະຫານ ເຂົ້າຢຶດອຳນາດໃນ
ປະເທດທ່ີອຸດົມດ້ວຍນ້ຳມັນແຫ່ງ
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ນີ້ ດ້ວຍການກໍ່ລັດຖະປະຫານ.
ລັດຖະທຳ ມະນູນ ສະບັບ

 ໃໝ່ ທີ່ ສະເໜີໂດຍລັດຖະບານ
ທະຫານ ເຊ່ິງເຂ້ົາ ຮັບ ຕຳ ແໜ່ງ ຫັຼງ
ການ ກ່ໍ ລັດຖະປະຫານ ໃນ ເດືອນ
 ສິງຫາ 2023 ມີ ຈຸດປະສົງເພື່ອ
ປ່ຽນຜ່ານ ຈາກ ລະບົບ ເຄ່ິງ ລັດຖະ
ສະພາ (semi-parliamentary 
system)  ໃນ ປັດຈຸ ບັນ  ໄປ ເປັນ 
ລະບອບ ການປົກຄອງແບບປະ
ທານາທິບໍດີ (presidential 
regime) ເຊິ່ງ  ຫາກ  ປະ ກາດໃຊ້,  
ລັດຖະທຳ ມະນູນ ສະບັບ ໃໝ່ ຈະ 
ຍົກ ເລີກ ຕຳ ແໜ່ ງນາຍົກລັດຖະ
ມົນຕີ  ແລະ  ຖອນ ອຳນາດ ລັດຖະ
ສະພາໃນການ ຕິຕຽນ ຫືຼ ສະແດງ
ຄວາມບ່ໍໄວ້ວາງໃຈ ລັດຖະບານ; 

ຂະນະດຽວກັນ, ປະທານາທິບໍດີ
ຈະໄດ້ຮັບ ມອບ ອຳນາດ ໃນການ
ຍຸບ ລັດຖະ ສະພາ 1  ຄັ້ງ  ໃນ ລະ
ຫວ່າງ ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງຂອງຕົນ.

ພາຍໃຕ້ລັດຖະທຳມະນູນ
ສະບັບໃໝ່, ວາລະການດຳລົງ ຕຳ 
ແໜ່ ງ ຂອງ ປະ ທາ ນາ ທິ ບໍ ດີ  ຈະ ຂະ
ຫຍາຍອອກ ໄປ ເປັນ 7 ປີ ເຊິ່ງ 
ສາ ມາດ ຕ່ໍ ໄປ ໄດ້ ພຽງ ຄັ້ງດຽວ, 
ຈາກເດີມ 5 ປີ ໂດຍ ສາ ມາດ ຕໍ່
ອາຍຸ ໄດ້ ບໍ່ຈໍາກັດ; ຜູ້ສະໝັກຮັບ
ເລືອກຕ້ັງເປັນປະທານາທິບໍດີ ຈະ
ຕ້ອງເກີດກັບພ່ໍແມ່ຊາວກາ ບົງ 
ຢ່າງໜ້ອຍໜ່ຶງຄົນ, ແຕ່ງງານກັບ
ພົນລະເມືອງກາ ບົງ ແລະ ມີອາ
ຍຸລະຫວ່າງ 35 ຫາ 70 ປີ.

(Xinhua) - ກອງ ປະ
ຊຸມ ຄ້ັງ ປະຖົມມະລືກຂອງລັດຖະ
ສະພາ  ສີ ລັງກາ  ຊຸດ ທີ X   ໄຂຂຶ້ນ 
ໃນ ຕອນ ເຊົ້າ ວັນ ພະຫັດ ທີ 21 
ພະຈິກຜ່ານມາ,  ໄດ້ ແຕ່ງ ຕ້ັງ ທ່ານ 
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ອະໂສກາ ຊາປຸມານ ຣັນວາລາ 
(Asoka Sapumal Ranwala) 
ສະມາຊິກ ລັດຖະສະພາ ຈາກ ພັກ 
ພະລັງ ປະຊາຊົນ ແຫ່ງ ຊາດ 
(National People’s Power - 

NPP)  ໃຫ້ ດຳລົງ ຕຳແໜ່ ງປະ
ທານລັດຖະ ສະພາ  ຜູ້ໃໝ່; ທ່ານ
ໄດ້ຮັບການສະເໜີຊື່ໂດຍທ່ານ 
ນາງ ຮາຣິນີ ອະມາຣາສຸລິຍາ 
(Harini Amarasuriya) ນາ

ຍົກລັດຖະມົນຕີ, ໄດ້ຮັບການ
ສະໜັບສະໜູນຈາກລັດຖະມົນ
ຕີຕ່າງປະເທດ ທ່ານ ວິຈິດຕາ ເຮ 
ຣາດ (Vijitha Herath) ແລະ  
ໄດ້ ຮັບ ການ ເລືອກ ຕ້ັງ ໂດຍ ການ
 ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ ເປັນ ເອ ກະສັນ.

ທ່ານ ຣິຊວີ ຊາລິ (Ri-
zvie Salih) ແລະ ທ່ານ ນາງ 
ເຮມາລີ ວີຣະເສກາຣາ (Hemali 
Weerasekara) ສະມາຊິກລັດ
ຖະສະພາຈາກພັກ NPP ໄດ້ຮັບ

ເລືອກ ໃຫ້ດຳລົງ ຕຳ ແໜ່ ງຮອງປະ
ທານລັດຖະສະພາຜູ້ໃໝ່ ແລະ 
ຮອງປະທານຄະນະກໍາມາທິການ 
ຕາມລໍາດັບ.

ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມ, 
ທ່ານ ປະທານ ລັດຖະສະພາ  ປະ
ກາດ ວ່າ ປະທານາທິບໍດີ ອະນຸຣາ 
ກຸມາຣາ ດິສສະໜາຍາເກ 
(Anura Kumara Dissana-
yake) ໄດ້ໃຫ້ການ ຮັບຮອງ ທ່ານ  
ສາຈິດ ເປຣມທາສາ (Sajith 

Premadasa) ສະມາຊິກ ລັດຖະ
ສະພາຈາກພັກພະລັງ ປະຊາຊົນ
ສາມັກຄີ  ເປັນ ຜູ້ນຳ ຝ່າຍ ຄ້ານ
 ຢ່າງ ເປັນ ທາງ ການ.

ພັກ NPP ຂອງທ່ານ 
ດິສສະໜາຍາເກ ຊະນະ 159 
ທີ່ນັ່ງ ໃນການເລືອກຕັ້ງທີ່ຈັດ
ຂຶ້ນເມື່ອວັນທີ 14 ພະຈິກຜ່ານ
ມາ; ລັດຖະສະພາ ຂອງ ສີ ລັງກາ  
ມີ ສະມາຊິກ 225 ທ່ານ, ອາຍຸ
ການ 5 ປີ .
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(ຊິນຮວາ) - ສະມາຊິກ 
ສະພາ ນິຕິບັນຍັດຂອງ ສະຫະ
ພາບ ເອີຣົບສ່ວນຫຼາຍ ສະໜັບ
ສະໜູນ ການ ເລ່ືອນ ເວລາ  ບັງຄັບ 
ໃຊ້ ກົດໝາຍ ສະບັບ ໃໝ່  ທ່ີ ຫ້າມ
 ນຳ ເຂ້ົາ ຜະລິດຕະພັນທ່ີ ກ່ຽວຂ້ອງ
ກັບ ການ ຕັດ ໄມ້ ທຳລາຍ ປ່າ  ເຂ້ົາສູ່ 
ສະຫະພາບ ເອີຣົບ (ອີ ຢູ) ເນື່ອງ
ຈາກ ຄວາມ ເປັນ ຫ່ວງ ຂອງ ຄູ່ 
ຮ່ວມ ມື ທາງການ ຄ້າ  ແລະ ບັນດາ 
ປະ ເທດ ສະມາຊິກ.

ການລົງຄະແນນສຽງ
ໃນລັດຖະສະພາເອີຣົບ ຫຼື ອີ ພີ 
(European Parliament - EP) 
ເມື່ອວັນພະຫັດທີ 14 ພະຈິກ
ຜ່ານມາ, ສະມາຊິກ 371 ທ່ານ 
ສະໜັບສະໜູນການເລື່ອນບັງ
ຄັບ ໃຊ້ ກົດໝາຍ ອອກໄປ 1 ປີ, 
ໃນຂະນະທີ່ 240 ທ່ານ ລົງຄະ
ແນນສຽງຄັດຄ້ານ ແລະ 30 ທ່ານ 
ງ ົດອອກສຽງ (ອີ ພີ ມີ 720 ທີ່
ນ່ັງ) ໂດຍຄະແນນສຽງສ່ວນຫຼາຍ
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ທ່ີເຫັນດີ ແມ່ນມາຈາກກຸ່ມການ
ເມືອງຝ່າຍຂວາຈັດ ແລະ ກາງຂວາ.

ກົດໝາຍ ດັ່ງກ່າວ  ເຊິ່ງ 
ກຳນົດ ຈະ ມີ ຜົນ ບັງຄັບ ໃຊ້ ໃນ 
ວັນ ທີ 30 ທັນວາ ນີ້  ມີ ຈຸດ ປະ 
ສົງ ເພື່ອ ຮັບ ປະ ກັນ  ວ່າສັດ, ໂກ 
ໂກ້, ກາ ເຟ, ນ້ຳມັນ ປາມ, ຢາງ,  
ຖົ່ວ ເຫຼືອງ  ແລະ ຜະລິດ ຕະພັນ 
ໄມ້  ທີ່ ຂາຍ ຢູ່ ເອີ ຣົບ  ບໍ່ ກໍ່ໃຫ້ເກີດ
ການ ຕັດ ໄມ້ ທຳລາຍປ່າ ໃນ ເຂດ
 ຕ່າງໆ  ນັບຕ້ັງ ແຕ່ ປ່າແອມາຊອນ
(Amazon) ໄປຈົນເຖິງອາຊີຕາ
ເວັນອອກສ່ຽງໃຕ້;  ແນວ ໃດ
 ກໍ ດີ,  ເພື່ອ ຕອບ ສະໜອງ ຄວາມ
ວິຕົກ ກັງວົນ ຂອງ ບັນດາ ປະ ເທດ
ສະມາຊິກອີ ຢູ  ແລະ  ປະ ເທດ ນອກ
ອີ ຢູ ລວມທັງຜູ້ຫຼິ້ນ ໃນອຸດສາ
ຫະກໍາ  ວ່າ ພວກເຂົາ ຈະ ບ່ໍ ສາ ມາດ
 ປະ ຕິ ບັດ ຕາມ ກົດ ລະ ບຽບ ໄດ້ 
ຢ່າງ ເຕັມ ທີ່ ຖ້າ ຫາກ ບັງຄັບ ໃຊ້ 
ໃນ ທ້າຍ ປີ 2024, ຄະນະກໍາ
ມະການເອີຣົບ (European 

Commission-  ອົງການ ບໍລິຫານ
 ຂອງ ອີ ຢູ) ຈຶ່ງສະເໜີໃຫ້ເລື່ອນ
ກາານບັງຄັບໃຊ້ໄປຈົນເຖິງເດືອນ
ທັນວາ 2025 ສໍາລັບຜູ້ຄ້າລາຍ
ໃຫຍ່ ແລະ ກາງປີ 2026 ສໍາລັບ
ຈຸນລະວິສາຫະກິດ ແລະ ວິສາ
ຫະກິດຂະໜາດນ້ອຍ.

ກົດໝາຍສະບັບນີ້ ເປັນ
ສ່ວນໜ່ຶງຂອງຊຸດສ່ິງແວດລ້ອມ 
‘ຂໍ້ຕົກລົງສີຂຽວ’ ຂອງສະຫະ
ພາບເອີຣົບ ເພື່ອແກ້ໄຂບັນຫາ
ການປ່ຽນແປງດິນຟ້າອາກາດ 
ແລະ ການສູນເສຍຊີວະນາໆພັນ;  
ແຕ່ ໄດ້ ຮັບ ການ ຄັດຄ້ານ ຢ່າງ ໜັກ
 ຈາກ ບັນດາ ຄູ່ ຮ່ວມ ມື ທາງການ
 ຄ້າ ລວມທັງສະຫະລັດອາເມລິ
ກາ, ບຣາຊິນ, ມາເລເຊຍ ແລະ 
ອິນໂດເນເຊຍ ເຊ່ິງການສ່ົງອອກ
ສິນຄ້າຂອງປະເທດເຫຼົ່ານີ້ ອາດ
ຈະໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຢ່າງຮ້າຍ
ແຮງຈາກກົດໝາຍດັ່ງກ່າວ.
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(Xinhua) - ວັນ ພຸດທີ 
20 ພະຈິກ ຜ່ານມາ, ສະພາ ແຫ່ງ 
ຊາດ ກຳປູ ເຈຍ  ໄດ້ ຮັບຮອງ ເອົາ 
ການ ແຕ່ງ ຕັ້ງ ທ່ານ ປຣັກ ໂສຄົນ 
(Prak Sokhonn) ອະດີດ ຮອງ 
ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ, ລັດຖະມົນ
ຕີກະຊວງ ການ ຕ່າງປະ ເທດ  ເປັນ
 ຮອງ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ  ແລະ 
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງ  ການ ຕ່າງ
ປະ ເທດ; ທ່ານ ໂສຄົນ ອາຍຸ 70 
ປີ ເຂົ້າຮັບຕຳແໜ່ງແທນທ່ານ
ຮອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແລະ 
ລັດຖະມົນຕີກະຊວງການຕ່າງ
ປະເທດ ສົກ ເຈນດາ ໂສເພຍ 
(Sok Chenda Sophea) ທີ່ຍັງ
ດຳລົງຕຳແໜ່ງເປັນຮອງນາຍົກ
ລັດຖະມົນຕີ.

ປະທານ ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ 
ທ່ານ ນາງ ຄູນ ສຸດາຣີ (Khuon 
Sudary)  ໄດ້ ປະກາດ ຜົນ ການ
 ລົງ ຄະ ແນນ ສຽງ ວ່າ: ສະມາຊິກ
 ສະພາ ແຫ່ງ ຊາດ 112 ທ່ານ ທີ່ 
ເຂົ້າ ຮ່ວມ ກອງ ປະຊຸມ ໃນ ນັ້ນ ມີ
ທ່ານ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ      ຮຸນ ມາ

ເນດ (Hun Manet)  ລົງ ຄະ ແນນ 
ສຽງ ເປັນ ເອກະ ພາບ ໃຫ້ ຄວາມ
 ໄວ້ວາງ ໃຈແກ່ ທ່ານ ໂສຄົນ.

ທ່ານ ໂສຄົນ ດຳລົງ ຕຳ 
ແໜ່ ງລັດຖະມົນຕີ ກະຊວງການ
 ຕ່າງປະ ເທດ ຄັ້ງ ທຳ ອິດ  ແຕ່ ປີ 
2016-2023, ຖື ເປັນ ການ ປັບ

ປຸງ ຄະນະ ລັດ
ຖະມົນຕີເລັກ 
ນ້ອຍ ຄັ້ງ ທີ 2  
ນັບ ແຕ່ ທ່ານ 
ຮຸນ ມາເນດ
ເ ຂ້ົ າ  ຮັບ  ຕຳ
ແ ໜ່  ງ  ໃ ນ 
ເ ດື ອ ນ  ສິ ງ
ຫາ 2023 
ໂດຍມີວາລະ 
5 ປີ; ເດືອນ 
ກັນຍາ ປີ ນ້ີ, ສະ
ພາ ແຫ່ງ ຊາດ 
ໄດ້ ຮັບຮອງ 
ເອົາ ການ ແຕ່ງ 
ຕ້ັງ ທ່ານ ລັດ
ຖະມົນຕີ  ກະ

ຊວງທ່ອງ ທ່ຽວ  ສົກໂສເກນ (Sok 
Soken) ເປັນ ລັດຖະມົນຕີ  ກະ
ຊວງ ກວດກາ  ແລະ  ລັດຖະມົນ
ຕີ  ກະຊວງ ກວດກາ  ທ່ານ  ຮວດ 
 ຮັກ (Huot Hak)  ເປັນ ລັດຖະ
ມົນຕີ ກະຊວງ ທ່ອງ ທ່ຽວ.
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ໃນຊຸມປີຫຼັງໆມານີ້ ຜູ້ຂຽນໄດ້ພະຍາ
ຍາມສະສົມຂ່າວ ກໍຄືບົດຄວາມຈາກຫຼາຍໆປະ
ເທດ ກ່ຽວກັບບົດຮຽນໃນການສະກັດກັ້ນ ຫຼື 
ຫຼຸດຜ່ອນບັນຫາສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ເຊິ່ງບາງເລື່ອງ
ກໍເປັນບັນຫາໃຫຍ່ໆ ແລະ ບາງເລື່ອງເປັນບັນ
ຫາມະຍິກມະຍ່ອຍ ແຕ່ບໍ່ດ້ອຍຄວາມສຳຄັນ 
ພຽງແຕ່ວ່າຫຼາຍຄົນແນມກາຍ ບໍ່ຖືວ່າເປັນ
ເລື່ອງຄໍຂາດບາດຕາຍ. ຕໍ່ໄປແມ່ນຕົວ ຢ່າງ ມາ
ເລົ່າສູ່ກັນຟັງ ພໍຫອມປາກຫອມຄໍ ເຊັ່ນ: ຂ່າວ
ໜັງສືພິມລາວພັດທະນາ ສະບັບວັນທີ 5 ມັງ
ກອນ 2017 ໄດ້ສະເໜີເລື່ອງຍ່ອຍຈາກປະ
ເທດມາເລເຊຍ ທີ່ບອກວ່າທາງຄະນະກຳມະ
ການຕ້ານການສໍ້ລາດບັງຫຼວງ ໄດ້ອອກຄຳ
ເຕືອນບັນດາລັດຖະກອນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນ
ພະນກັງານລດັ    ບໍໃ່ຫ້ໄປຕີກອ໊ບຢູຕ່່າງປະເທດ.  
ທ່ານ ຊິນກິຟະລີ ອັບດູນຮິວ ຫົວໜ້າຄະນະ
ກຳມະການດ່ັງກ່າວ ໄດ້ມີຄຳເຫັນກ່ຽວກັບເລ່ືອງ
ນີ້ວ່າ ມີພະນັກງານຂັ້ນສູງຈຳນວນໜຶ່ງ ໄດ້ໃຊ້
ຕຳແໜ່ງໜ້າທ່ີ ເພ່ືອສະແຫວງຫາຜົນປະໂຫຍດ
ສວ່ນຕົວ ໂດຍຜາ່ນຊອ່ງທາງການໄປຕີກອ໊ບຢູ່
ຕ່າງປະເທດ ແລະ ສ້າງພາບວ່າ ບັງເອີນໄດ້ພົບ
ກັບນັກທຸລະກິດເວລາຕີກ໊ອບ ແຕ່ໃນຄວາມ
ເປນັຈງິນັນ້ ພັດແມນ່ໄດ້ວາງແຜນລວ່ງໜ້າໄວ້
ແລ້ວ.ທ່ານຫົວໜ້າຄະນະກຳມະການຈົ່ມທຸກ
ວ່າ ນີ້ເປັນບັນຫາຊໍ້າເຮື້ອມາແຕ່ດົນແລ້ວ. ໃນ
ຂະນະດຽວກໍມີບັນດານັກທຸລະກິດຈຳນວນບໍ່
ໜ້ອຍໄດ້ໃຫ້ສິນບົນໂດຍໃຊ້ຮູບການຈ່າຍຄ່າ
ປີ້ຍົນ, ຄ່າທີ່ພັກເຊົາ-ອາຫານ ໃຫ້ພະນັກງານ
ຂັ້ນສູງຂອງລັດເພື່ອຊື້ຈ້າງ ແລະ ຕັກຕວງຜົນ
ປະໂຫຍດກັບຄືນເຂົ້າຖົງ. ທາງຄະນະກຳມະ
ການຕ້ານການສ້ໍລາດບັງຫຼວງມາເລເຊຍ ບອກ
ວ່າຕ້ອງເລ່ັງແກ້ໄຂບັນຫານ້ີຢ່າງເດັດຂາດ ແລະ 
ຕິດຕາມການປະພຶດຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ເຫຼົ່ານີ້ຢ່າງ
ໃກ້ຊິດ. 

ບັດນີ້ກ້ຽວໄປປະເທດອີຣັກ ໃນພາກ
ພື້ນຕາເວັນອອກກາງ. ເລື່ອງນີ້ແກະມາຈາກ
ຂ່າວຕ່າງປະເທດ  ໜັງສືພິມວຽງຈັນໃໝ່ ສະ
ບັບວັນທີ 4 ສິງຫາ 2016  ທີ່ບອກວ່າທ່ານ 
ຮາຍເດີ ອາລອະບຸເດີ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ອີ
ຣັກ ໃນເວລານັ້ນ ໄດ້ອອກຄຳສັ່ງຫ້າມເຈົ້າໜ້າ
ທ່ີທຸກໆຄົນທ່ີຖືກກ່າວຫາວ່າ ມີພຶດຕິກຳສ້ໍລາດ
ບັງຫຼວງ ເດີນທາງໄປຕ່າງປະເທດ. ທີ່ອອກຄຳ
ສັ່ງຫ້າມກໍເພ່ືອໃຫ້ບຸກຄົນເຫ່ົຼານີ້ໄດ້ເຂ້ົາສູ່ຂະ
ບວນການຍຸຕິທຳຕາມເວລາ ແລະ ປ້ອງກັນບໍ່
ໃຫ້ມີຜູ້ໂຕນປະຄະດີ.  ຂ່າວບອກວ່າກ່ອນໜ້າ
ນັ້ນໄດ້ມີເຫດການສໍ້ລາດບັງຫຼວງໃນຂົງເຂດ
ປ້ອງກັນປະເທດ ທີ່ເຮັດໃຫ້ເງິນຈຳນວນຫຼາຍ
ຕ້ືໂດລາສະຫະລັດສນູຫາຍໄປ. ກອງປະຊມຸສະ
ພາອີຣັກ ໄດ້ຕູ່ຫານັກການເມືອງຈຳນວນໜຶ່ງ
(ໝາຍເຖິງສະມາຊິກລັດຖະສະພາ) ໃນນັ້ນ, 
ລວມມີທ່ານ ຊາລິນ ອານຈູບູຣີ ປະທານສະ

ພາ ວ່າມີສ່ວນໂກຍເງິນຈຳນວນມະຫາສານ
ດັ່ງກ່າວ. ອີກຂ່າວໜຶ່ງຄ້າຍໆກັນຢູ່ປະເທດອີ
ຣັກ, ຄືທາງການປະເທດເອກົວດໍ (ໃນພາກ
ພ້ືນອາເມລິກາໃຕ້) ໄດ້ອອກຄຳສ່ັງຫ້າມອະດີດ
ພະນັກງານລັດຂ້ັນສູງທັງໝົດ ທ່ີເຄີຍຢູ່ໃຕ້ການ
ບັນຊາຂອງອະດີດປະທານາທິບໍດີ ຣາຟາແອນ 
ກໍເຣຍ ທີ່ຖືກກ່າວຫາວ່າຮູ້ເຫັນເປັນໃຈກັບພະ
ນັກງານຂ້ັນສູງທ່ີມີຄະດີສ້ໍລາດບັງຫຼວງອອກ
ນອກປະເທດ. ນອກຈາກນ້ັນ ທາງການເອກົວດໍ 
ຍັງໄດ້ປະກາດຂໍການຊ່ວຍເຫຼືອຈາກ 192  ປະ
ເທດໃນໂລກ ເພື່ອໃຫ້ຊ່ວຍຈັບໂຕບັນດາພະ
ນັກງານປຸ້ນຊາດໂກງປະຊາຊົນກັບຄືນມາຮັບ
ໂທດຢູ່ພາຍໃນປະເທດ. ຂ່າວ (ໜັງສືພິມວຽງ
ຈັນໃໝ່ ວັນທີ 23 ຕຸລາ 2018) ບອກວ່າພະ
ນັກງານ ອີກ 31 ຄົນ ທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມໃນຄະ
ດີສໍລ້າດບງັຫຼວງນັນ້ ຖືກຫ້າມອອກໄປຕ່າງປະ
ເທດເດັດຂາດ.

ຂໍກ້ຽວມາສູ່ຂ່າວໜັງສືພິມລາວພັດທະ
ນາ ສະບັບວັນທີ 22 ມີນາ 2016 ນັ້ນ ເວົ້າ
ເລື່ອງການປະຢັດມັດທະຍັດຫຸຼດຜ່ອນຄວາມ
ສິ້ນເປືອງ ດ້ວຍການຫຼຸດຈຳນວນລັດຖະມົນຕີ
ລົງ ໂດຍໄດ້ບອກວ່າ ກອງປະຊຸມລັດຖະສະພາ
ມຽນມາ ໄດ້ລົງມະຕິໃນວັນທີ 21 ມີນາ 2016 
ກ່ຽວກັບການຫຸຼດຈຳນວນລັດຖະມົນຕີ ລົງຈາກ 
36 ຄົນ ໃຫ້ເຫຼືອພຽງ 21 ຄົນ ໂດຍອ້າງວ່າ
ລັດຖະມົນຫຼາຍຄົນເຮັດວຽກຊ້ໍາຊ້ອນຢຽບຕີນ
ຢຽບມືກັນ, ເປືອງເງິນເດືອນລ້າໆ. ຂ່າວບອກ
ວ່າການຫຸຼດຈຳນວນລັດຖະມົນຕີລົງນ້ີ ຈະຊ່ວຍ
ໃຫ້ລັດຖະບານປະຢັດເງິນໄດ້ 4 ລ້ານໂດລາ
ສະຫະລັດ ພາຍໃນເວລາ 5 ປີ (ອາຍຸການລັດ
ຖະບານ). 

ສຸດທ້າຍແມ່ນຂ່າວຄ້ົນຄວ້າຂອງສຳນັກ
ງານຂ່າວສານປະເທດລາວ (ຂປລ) ຄັ້ງວັນທີ 
17 ທັນວາ 2014 ທີ່ໃຫ້ຮູ້ວ່າທາງການ ສປ
ຈີນ ໄດ້ຫຸຼດຊັ້ນພະນັກງານລັດຂັ້ນສູງ ຈຳນວນ
1,000 ຄົນ ຍ້ອນມີຄອບຄົວຢູ່ຕ່າງປະເທດ 
ແຕ່ປະຕິເສດກັບຄືນ ສປຈີນ. ນອກຈາກນັ້ນ, 
ທາງການຈີນໃນເວລານັ້ນ ຍັງກວດພົບວ່າ ມີ
ເຈົ້າໜ້າທີ່ລະດັບກາງ ແລະ ລະດັບທ້ອງຖິ່ນ ຈຳ
ນວນ 3,200 ຄົນ ມີລູກ-ເມຍ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ 
ແລະ ບໍ່ຍອມກັບຄືນ ສປຈີນ. ທາງການເຊື່ອ
ວ່າບັນດາເຈົ້າໜ້າທີ່ດັ່ງກ່າວ ໃຊ້ຄອບຄົວ ແລະ 
ລູກຫຼານ ໃນການໂອນເງນິໄປຕ່າງປະເທດ ເພ່ືອ
ຫຼົບຫຼີກການກວດກາ ແລະ ຈັບກຸມ ທາງການ
ຈີນໄດ້ຍ່ືນຄຳຂາດໃຫ້ພະນັກງານເຫ່ົຼານ້ີເລືອກ
ສອງເສັ້ນທາງຄື: 1. ຖືກຫຼຸດຊັ້ນ ແລະ ຍ້າຍ
ໄປເຮັດວຽກທີ່ຕໍ່າກວ່າ ແລະ 2. ສັ່ງໃຫ້ຄອບ
ຄົວກັບຄືນປະເທດ.

ສຳລັບຜູ້ໃດສົນໃຈກ່ຽວກັບບັນຫາທ່ີ
ສະເໜີມາຂ້າງເທິງ ສາມາດເບ່ິງແຫ່ຼງຂ່າວທ່ີອ້າງ
ມາໄດ້.
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ຜູ້ຊີ້ນຳ 

ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ

ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ 

ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ
ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສຶກສາ

ທ່ານ ທອງດາ ສຸພາສິດ
ທ່ານ ຄຳຫວັນ ດາລາວົງ 

ຄະນະບັນນາທິການ 

ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ບກ
ທ່ານ ວິລະພັດ ພາບວິໄຊ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ 
ທ່ານ ບຸນເກີດ ວົງໄຊຍາ ຮອງຫົວໜ້າ ບກ

ກອງບັນນາທິການ 

ທ່ານ ນາງ ວັນນາລິນ ສຸລິວົງສັກ 
ທ່ານ ນາງ ໄຊໂສພາພອນ ມິ່ງມຸງຄຸນ
ທ່ານ ນາງ ອາລິນ ສຸພິມມະປະດິດ

ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ 

ທ່ານ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ
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